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ZPRÁVY Z RADNICE 
 

Z ČINNOSTI RADY M ĚSTA 
Zpráva o činnosti rady města shrnuje hlavní body 
ze schůzí č. 10 a 11/07 
 

Rada města Hostivice bere na v ědomí: 
1. Doplnění informací o rozpočtu Mateřské školy 

v Hostivici pro rok 2007. 
2. Žádost o integrační byt pana Khan Muhammad Zahid 

z Integračního azylového střediska Havířov. 
3. Zápis z bezpečnostní komise, která se zabývala 

kamerovým systémem ve městě. 
4. Informaci tajemníka - práce na přípravě projektové 

dokumentace k zajištění 7 mil. dotace na zeleň, která 
běží pouze za účasti tajemníka a pracovnice životního 
prostředí, bez účasti komise ŽP. 

5. Zápis z informační komise č. 1 ze dne 16.1.2007. 
6. Zápis z komise sociálně zdravotní ze dne 12.4.2007 a 

ze dne 2.5.2007 
7. Opravu jména člena kulturní komise, místo Ing. Jana 

Juny je správně RNDr. Jaromír Juna. 
8. Sdělení Policie ČR, Okresní ředitelství Praha venkov, ke 

stížnosti občanů na neúnosnou situaci ve městě. 
Nebylo zjištěno, že by došlo k přestupkovému či 
trestnému jednání ze strany dětí romských 
spoluobčanů. Věc byla uložena po provedeném 
šetření. 

9. Informaci starostky města o zásadách poskytování 
sponzorských darů ze strany Letiště Praha s.p. 

10. Informaci Ing. Jiřího Měšťánka z PTV o firmě, jejím 
provozu a celkovém podnikání a k jeho žádosti 
o výstavbu nové haly. Jde o nerušící podnikatelskou 
aktivitu, která nebude rušit Domov důchodců. 

11. Žádost firmy BYRD BUILDING k plánované zástavbě 
na pozemku parc.č. 379/3 k.ú. Litovice. RM požaduje 
zpracovat zastavovací studii, včetně návrhu 
dopravního řešení napojení na ul. Čsl. armády. 

12. Dopis ZM paní Krotilové o neutěšené situaci občanů 
v Jenečku (autobus, lávka přes potok, přechod přes 
karlovarskou silnici, obchod). 

13. Informaci ředitelky mateřské školy o cvičném 
hasičském poplachu v mateřské škole, vyslovuje 
pochvalu místním hasičům. 

 

Rada města Hostivice schvaluje/souhlasí :  
1. Dar pro LDN Praha 5 – Motol na vybavení počítačové 

sítě do výše 10 000 Kč. 
2. Aby ¼ celkového nároku na nájemné ze smlouvy č. 

1224/2007 mezi městem Hostivice a Plynostavem 
Pardubice ve výši 15 255 Kč byla ponechána 
Technickým službám. Před uzavřením smlouvy byly TS 
pronajímateli a příjmy z nájmu byly součástí jejich 
rozpočtu. 

3. Dodatek č. 8 smlouvy o pravidelném odvozu, 
zneškodnění, případně svozu dílčích složek 
komunálního odpadu z katastrálního území Hostivice 
ze dne 1.10.1999 – rozšíření sběru papíru. 

4. Doporučit ZM projednání možnosti začlenění retenční 
plochy pro odvod dešťových vod z připravované 
výstavby Skladového areálu Hostivice (parc.č. 
1153/12) do prostoru navržené revitalizace Litovického 
potoka. 

5. Dohodu o převodu práv a povinností spojených 
s členstvím v bytovém družstvu Zahrada mezi Markem 

Habětínem a Janou Křížovou – byt A17 Hostivice, Za 
Mlýnem 1720, a s tím spojenou smlouvu o nájmu 
bytu. Pověřuje starostku města podpisem dohody i 
nájemní smlouvy 

6. Dohodu o převodu práv a povinností spojených 
s členstvím v bytovém družstvu Cihlářka mezi Jiřím 
Melicherčíkem, Ditou Melicherčíkovou a Jiřím Hynkem, 
Zuzanou Hynkovou – byt D 22 Hostivice, Zimní 1583, 
a s tím spojenou smlouvu o nájmu bytu. Pověřuje 
starostku města podpisem dohody i nájemní smlouvy. 

7. Dohodu o převodu práv a povinností spojených 
s členstvím v bytovém družstvu Cihlářka mezi Jolanou 
Bartuňkovou, Martinem Bartuňkem a Janou Slabou, 
Františkem Slabým – byt A06 Hostivice, Zimní 1580, a 
s tím spojenou smlouvu o nájmu bytu. Pověřuje 
starostku města podpisem dohody i nájemní smlouvy. 

8. S předloženou dokumentací k územnímu rozhodnutí 
Soubor dopravních staveb MÚK (mimoúrovňová 
křižovatka) Hostivice a s vyjmutím zemědělské půdy 
ze Zemědělského půdního fondu. 

9. S dělením pozemku parc.č. 357/461, k.ú. Litovice, 
společnosti Central Group.a.s.  

10. S předloženou měsíční zprávou na březen 2007 
v souladu se „Smlouvou o poskytování poradenských 
služeb CWE poradenství pro projektovou přípravu 
výstavby Kanalizace a ČOV Hostivice – II. etapa“ 
s předloženým měsíčním plánem na duben 2007. 

11. S uzavřením dodatku č. 1 mandátní smlouvy č.1/2007 
s firmou Avocatius, s.r.o. 

12. Se změnou stavby před dokončením nově 
navrhovaného chodníku v rámci akce „II. etapa bytové 
výstavby II ul. B. Němcové a Za Mlýnem“. 

13. S výstavbou chodníku v ul. Za Mlýnem dle projektu 
pro zjednodušené stavební řízení z 12/2006 – Ing. 
arch. Vojtěch Čáp. 

14. Pověření MVDr. Luboše Kudrny jako zástupce města 
na Valnou hromadu Vodárny Kladno-Mělník a.s., 
Kladno, 24.5.2007. 

15. Proplacení faktury č. 72407 pro JUDr. Vohradskou za 
služby nad rámec paušální odměny za měsíc duben 
2007. 

16. Dohodu o převodu práv a povinností spojených 
s členstvím v bytovém družstvu Cihlářka mezi 
Františkem Herbergerm, Danou Herbergerovou a 
Janem Turnerem, Ing. Jolanou Turnerovou – byt B12 
Hostivice, Zimní 1581, a s tím spojenou smlouvu o 
nájmu bytu. Pověřuje starostku města podpisem 
dohody i nájemní smlouvy. 

17. Dohodu o převodu práv a povinností spojených 
s členstvím v bytovém družstvu Cihlářka mezi Karlem 
Pelánem a Františkem Herbergerem, Danou 
Herbergerovou – byt D 07 Hostivice, Zimní 1583 a 
s tím spojenou smlouvu o nájmu bytu. Pověřuje 
starostku města podpisem dohody i nájemní smlouvy. 

18. Dohodu o převodu práv a povinností spojených 
s členstvím v bytovém družstvu Zahrada mezi 
Vladimírem Veverou a Lenkou Jeníkovou – byt C 20 
Hostivice, Za Mlýnem 1722, a s tím spojenou smlouvu 
o nájmu bytu. Pověřuje starostku města podpisem 
dohody i nájemní smlouvy. 

19. S uzavřením kupní smlouvy se společností Central 
Group, a.s. a doporučuje ZM odkoupit od této 
společnosti tyto nemovitosti:   
- komunikace U Panské zahrady: Řehníkova, 
Kutnauerova, Zachařova, Bohuslavova, Vodňanského, 
Prunarova, Jenštejnova, Nám. Jana VI. z Dražic,  



- komunikace Sadová I.: Akátová, Cedrová, Jasanová 
- komunikace Sadová II.: Modřínová, Jilmová, 
Topolová, Jedlová,  
- veřejné osvětlení: celá lokalita Sadová II. včetně 
pozemků za celkovou cenu 1 000 Kč. Před podpisem 
smlouvy je třeba, aby prodávající odstranil závady 
uvedené v “Zápisu z prohlídky“ ze dne 9.4.2007. 

20. S využitím pozemku parc.č. 547/2, 368, k.ú. Litovice 
k provozování firmy Obalservis. Tento souhlas 
nenahrazuje vyjádření k územnímu rozhodnutí. 

21. Jakožto budoucí vlastník s umístěním kolejnice 
posuvné brány na pozemku parc.č. 1155/272 u RD na 
pozemku parc.č.1155/262 dle předloženého návrhu, 
za souhlasného stanoviska současného vlastníka. 

22. S umístěním stavby RD a vynětím ze ZPF na parc.č. 
357/271 v k.ú.Litovice. Záměr je v souladu s ÚP 
města. 

23. S legalizací kanalizační přípojky v České ulici na 
pozemku parc.č. 374/2, k.ú. Litovice. 

24. Se záměrem PTV na výstavbu nové haly, kde nebude 
prováděna průmyslová výroba, ale pouze nerušící 
podnikatelská aktivita. 

25. S uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení 
věcného břemene za účelem stavby „Elektronické 
mýto – II. etapa“ – zhotovení el. přípojky nízkého 
napětí pro investora stavby Kapsch TrafficCom 
Construction s tím, že oprávněný uhradí veškeré 
náklady se zřízením věcného břemene spojených a za 
úhradu 10 000 Kč. 

26. S vynětím pozemku parc.č. 1153/8, k.ú. Hostivice ze 
Zemědělského půdního fondu za účelem vybudování 
části připojovací komunikace na R6 a pověřuje firmu 
Entspricht, s.r.o. podáním žádosti. 

27. Z rozpočtu ŽP budou čerpány finanční prostředky na 
studie a projekty, které se vztahují k čerpání 7 mil. 
dotace na zeleň. 

28. Výběr firmy na zpracování projektu - městský park – 
firma Ivan Plicka Studio s.r.o., Praha 6. 

29. Výběr firmy na zpracování projektu – pozemek 
severně od karlovarské ul. parc.č. 1189/46, park T.G. 
Masaryka, ul.Litovická/Sportovců, pás zeleně mezi ul. 
Litovická/Litovickým rybníkem – firma JENA Praha 6. 

30. Výběr firmy na zpracování projektu – hřiště v Jenečku 
– firma Projekt-Servis Praha. 

 

Rada města Hostivice neschvaluje/nesouhlasí: 
1. Povolení předzahrádky Sportbaru Gotes v ulici Pelzova 

4, Hostivice z důvodu záboru úzkého chodníku a 
rušení nočního klidu. 

2. S finančním příspěvkem pro Církev československou 
husitskou Hostivice z důvodu nutnosti požádat 
o příspěvek před schválením rozpočtu města. 

3. S finančním příspěvkem pro Okresní sdružení hasičů 
Praha – západ z důvodu nutnosti požádat o příspěvek 
před schválením rozpočtu města. 

 
 
 

Dotace na zeleň 
Možná, že se někteří z vás diví, proč se neupravují parky, 
když město získalo dotaci ve výši 7 000 000 Kč? Ráda bych 
vás seznámila s tím, co obnáší uvolnění peněz, které jsou 
v tento moment pouze písemně přislíbené, ale jejich 
čerpání má podmínky, na kterých intenzivně pracujeme 
společně s tajemníkem úřadu a paní Čechovou, pracovnicí 
odboru životního prostředí. 

V prvním momentě jsme chtěli částky spravedlivě rozdělit 
do Hostivice, Litovic, Jenečka a Břví. Zvedla se však vlna 
nevole s požadavkem, že je nutné vybudovat zcela nový 
park v místě poblíž bývalé cihelny u karlovarské silnice a 
vytvořit zelený pás v prostoru višňovky nad hostivickým 
nádražím. V současné chvíli nabízíme stejné podmínky pro 
společnosti, které jsme oslovili. Ty pracují na studiích 
parku podél Litovického rybníka (park Manželů 
Langerových), parku v Litovicích (park T. G. Masaryka), 
který je v bezprostřední blízkosti Litovického rybníka, kde 
je velká frekvence procházejících, dále již zmíněného 
nového parku vedle autobazaru v prostoru bývalé cihelny a 
parku v Hostivici proti sídlišti Na Pískách (Ziklův park). 
V případě, že cena projektů a jejich realizace nevyčerpá 
celou částku, předložíme podklady na odklizení černých 
skládek, případně i zalesnění prostoru višňovky nad 
hostivickým nádražím, který je ve vlastnictví města. Tím by 
byla vytvořena zelená bariéra odhlučňující provoz 
z komunikace R6 a letiště Praha Ruzyně. 

A teď podrobněji – dotace je tedy písemně přislíbena. 
Peníze nepřijdou na účet hned, neboť jsou účelově vázané. 
Nejdříve musí být předloženy projekty a teprve po jejich 
schválení jsou peníze uvolněny. Další z podmínek čerpání 
je skutečnost, že město musí mít k dispozici částku 
z vlastních zdrojů ve výši 10 % z výše dotace, což je 
700 000 Kč. Projektu předchází studie, kterou město platí 
rovněž z vlastních zdrojů, výběrové řízení na projekt a 
provedení, pokud je realizace vyšší než 2 000 000 Kč, jak 
to ukládá zákon. Dále je třeba prokázat, že peníze budou 
čerpány jen na majetek města, který je předmětem 
obnovy, což se dokládá např. výpisem z katastru 
nemovitostí. 

Získat tedy slíbené peníze není jednoduché a město 
vynaloží nejen velké úsilí (proto tady jsme), ale i nemalé 
finanční prostředky, aby vše bylo transparentní a v souladu 
se zákonem. Znáte povahu lidí – co si z toho asi kdo 
odnesl??? 

Jednáme se čtyřmi společnostmi, které připravují studie a 
na základě těchto studií budou vybrány projekty a po 
uvolnění peněz i zhotovitel. Projekty musí být podané do 
30.8. tohoto roku poskytovateli dotace. 

Takto složitě se tedy čerpá dotace na nestavební akce. 
Pokud by šlo o stavbu, každý, kdo vyřizoval potřebná 
stanoviska ke stavebnímu povolení, si umí představit, co 
všechno je třeba doložit, tak aby byly splněny podmínky 
stavebního zákona. 

Kromě čerpání této již přidělené dotace vedení města 
připravuje projekty, na základě kterých by bylo možné 
čerpat dotace z EU. To je však proces velmi zdlouhavý a 
podle informací odborníků, kteří se zabývají čerpáním 
dotací z EU, lze předpokládat, že případné dotace bychom 
mohli získat nejdříve v příštím roce. 

Částka 300 000 Kč, kterou jsme získali od sponzora, byla 
použita pro osazení nových laviček a odpadkových košů. 
V průběhu měsíce června budou instalovány. Peníze nebyly 
ničím vázané a bylo tedy jednoduché v komisi životního 
prostředí určit místa, kde byly umístěny. 

Ing. Staňková ze správního oddělení a paní Čechová z 
oddělení životního prostředí získaly další peníze ve formě 
daru ve výši 70 000 Kč – prostředky byly použity na úpravu 
rozptylové loučky v prostorách hostivického hřbitova a 
50 000 Kč na životní prostředí – 4 vzrostlé stromy budou 
vysazeny u domova důchodců. 

Iva Koptová, starostka města 



PODĚKOVÁNÍ OLDŘICHU DOKSANSKÉMU 
Město Hostivice děkuje p. Oldřichu Doksanskému 
za darování pozemku č. 1253/10, k.ú. Hostivice, který se 
nachází před mateřskou školou. Současně děkujeme 
za ochotu a vstřícnost při jednání. 
 

NOVÁ SKLÁDKA BIOLOGICKÉHO 
ODPADU 
Vážení občané, 
oznamujeme Vám, že jsme v recyklačním středisku Hájek 
zahájili již v minulosti slibovanou službu ke zpracování 
kompostovatelného biologicky rozložitelného odpadu. 
Do provozovny, která se nachází v objektu bývalého 
vojenského „palpostu“ na silnici III. tř. Břve – Červený 
Újezd, můžete (kromě klasického stavebního a 
demoličního odpadu, který zde recyklujeme na stavební 
recykláty) dovézt také posekanou trávu z údržby trávníků, 
shrabané listí z dřevin i větve z průřezu dřevin. 
Pro bezplatný příjem odpadu v recyklačním středisku, 
které tak pro Vás slouží po dohodě s MěÚ Hostivice jako 
sběrné místo, Vám stačí doložit svůj trvalý pobyt v obci 
Hostivice. Dovezený biologicky rozložitelný odpad 
poslouží k výrobě kvalitního kompostu v kompostárně, 
kterou zde připravujeme. Upozorňuji Vás, že 
kompostovatelný odpad nesmí obsahovat žádné cizí 
příměsi, které by neumožňovaly takovýto odpad přijmout. 
Těšíme se na Vás. 
(tel. do provozovny: 721 563 756, kancelář: 257 951 428, 
e-mail: bohacv@fabp.cz). 
 
 

Oznámení České spořitelny 
Vážení občané,  

pobočka České spořitelny v Hostivici bude po dobu 
letních prázdnin z d ůvodů rekonstrukce uzav řená.  
Všechny služby České spořitelny Vám během 
rekonstrukce poskytne pobočka v Unhošti.  

Znovuotevření pobočky v Hostivici je plánováno na září 
2007. Přesný termín otevření  bude vyvěšen na dveřích 
pobočky.  

Bankomat bude v provozu po celou dobu rekonstrukce. 

Bližší informace Vám zaměstnanci České spořitelny, 
pobočky v Hostivici, rádi zodpoví na tel. čísle 724 163 308, 
sl. Bastlová, manažerka pobočky. 

Česká spořitelna děkuje za pochopení.  
 
 
 

Jak se měří hluk na Letišti Praha 
Otázka měření hluku je pro Letiště Praha velmi důležitá, 
zejména proto, že chce budovat korektní vztahy s občany 
okolních obcí. Také proto vedení společnosti rozhodlo 
o vypsání výběrového řízení na nového provozovatele 
systému monitoringu hluku a letových tratí, jeho instalaci 
a zkušební provoz. Nový systém Letiště Praha začne 
využívat v roce 2008. V letošním roce proto na přechodné 
období dosavadní původní systém průběžného 
monitorování hluku nahradí etapovité (diskontinuální) 
měření, prováděné mobilními měřicími zařízeními, která 
budou umístěna v jiných lokalitách, než původní 
stacionární měřicí stanice.  
 

Hlavní cíle měření jsou: 
1. experimentální ověření správnosti poloh nových 

stanic hlukového monitoringu a akustických 
podmínek v těchto lokalitách; 

2. ověření hranice současného ochranného hlukového 
pásma v místech, kde je potřeba doplnit informace pro 
jeho případné rozšíření; 

3. doplnění a rozšíření vytvořených datových souborů 
pro návrhy účinných protihlukových opatření.  

 

Způsob etapovitého měření a jeho cíle Letiště Praha 
koncem roku 2006 projednalo se zástupci obou krajských 
hygienických stanic, které mají kompetence v oblasti 
hluku z leteckého provozu - Hygienickou stanicí 
hl.m.Prahy a Krajskou hygienickou stanicí Středočeského 
kraje. Obě instituce s navrženým postupem souhlasily. 
Podmínkou bylo, aby měření probíhalo v souladu s 
Metodickým návodem pro měření a hodnocení hluku 
z leteckého provozu, jehož novela je účinná od 12.3.2007. 
Jak měření proběhne? 
Měření v jednotlivých etapách je naplánováno na období 
duben – květen 2007, a to v závislosti na leteckém 
provozu a meteorologických podmínkách. V terénu bude 
v každé etapě 9 měřicích zařízení ve vlastnictví 3 
akreditovaných laboratoří měřit situaci při provozování 
obou směrů dráhy, která bude v užívání. Maximální 
dopady provozní situace, kdy byla v provozu pouze 
vedlejší dráha RWY 13/31, byly změřeny od 17.4 do 
20.4.2007 v době uzávěry hlavní dráhy z důvodu jarní 
údržby. Měření maximálních dopadů provozu hlavní 
dráhy RWY 06/24 bylo zahájeno v týdnu od 14.5.2007. 
Podle meteorologické situace bude snaha změřit dopady 
jak převažujícího (cca 80%) západního provozu (vítr 
fouká od západu – letadla startují na Jeneč, přistávají 
od Horoměřic), tak východního provozu (vítr fouká od 
východu – letadla startují na Horoměřice, přistávají 
od Jenče). Výsledky měření všech etap budou umístěny na 
webové stránce Letiště Praha, s.p. www.prg.aero, v sekci 
Letiště Praha/Životní prostředí, jakmile budou od 
zpracovatele dat k dispozici. 
Ve třetí etapě v týdnu od 21.5.2007 bude provedeno 
měření také v Hostivici v lokalitě Jeneček. Měřicí zařízení 
bude umístěno vedle vodní nádrže. Měření v této lokalitě 
bude kromě jiného sloužit ke zjištění tzv. „nulového 
stavu“, to je hluková situace před uvedením nové paralelní 
dráhy do provozu. 
Je potřeba zdůraznit, že měření v roce 2007 bude sloužit 
k potvrzení již navržených opatření, ke kterým bude 
k dispozici databáze zpřesněná o výsledky 
diskontinuálního měření. Na tento etapovitý způsob 
naváže podle dosavadního harmonogramu od počátku 
roku 2008 moderní systém hlukového monitoringu a navíc 
i monitoringu letových tratí. Jeho součástí budou kromě 
základních kontrolních funkcí – měření hluku a kontrola 
dodržování stanovených odletových a příletových tratí - 
kvalitní nástroje na modelování hlukových situací při 
předpokládaném provozu, kterými bude možné okamžitě 
zpracovat dopady na stávající akustickou situaci 
dotčených lokalit např. při nově navrhovaných provozních 
opatření v rámci protihlukových postupů. Po ukončení 
výběrového řízení připraví zástupci Letiště Praha, s.p. pro 
starosty okolních obcí prezentaci nového systému se 



zdůrazněním pozitivních změn oproti systému, 
provozovanému do konce roku 2006.  
A co paralelní dráha? 
Paralelní dráha je v územním plánu hl. m.Prahy zahrnuta 
od roku 1971, je také součástí územního plánu města 
Hostivice. Umístěna bude v osové vzdálenosti 1550 m 
jižně od současné hlavní dráhy. A jak pokračují přípravy 
této stavby? Letiště Praha, s.p. podalo v roce 2005 
Ministerstvu životního prostředí tzv. oznámení o záměru 
paralelní dráhy podle zákona č. 100/2001 Sb. 
o posuzování vlivů staveb a technologií na životní 
prostředí (tzv. E.I.A.). Tím bylo zahájeno zjišťovací 
řízení, které bylo ukončeno v prosinci 2005 vydáním 
závěru, v němž Ministerstvo životního prostředí 
požadovalo dopracovat „oznámení“ do podoby 
„dokumentace“ v souladu s výše uvedeným zákonem a 
vypořádat v ní všechny relevantní připomínky obcí, 
orgánů státní správy, občanských sdružení i jednotlivých 
občanů, pokud se v připomínkovém řízení vyjádřili. 
V současné době Letiště Praha dokončuje dopracování 
všech oblastí, ke kterým byly vyjádřeny relevantní 
připomínky či požadavky. Konečná verze „dokumentace“ 
bude k dispozici závěrem tohoto roku. Po jejím podání 
Ministerstvo životního prostředí zahájí a bude řídit proces 
projednávání této dokumentace.  

 

 
 

Souběžně se zpracováním „dokumentace“ probíhá 
zpracování návrhu ochranného hlukového pásma pro 
dráhový systém s paralelní dráhou. Podle požadavku 
orgánů ochrany veřejného zdraví (krajských hygienických 
stanic) bude základem pro návrh hluková situace 
předpokládaného provozu v roce 2020. Nově bude 
navržen rozsah ochranného hlukového pásma a stavební 
režimy v něm pro novou paralelní dráhu a současně bude 
předmětem revize a návrhu změny i současné ochranné 
hlukové pásmo. Letiště Praha, s.p. předloží v rámci podání 
žádosti o územní rozhodnutí k paralelní dráze i žádost 
o vyhlášení ochranného hlukového pásma dráhového 
systému s paralelní dráhou jako celek. Navržené hranice 
budou smluvní a musí ležet vně izofony (čára stejné 
hodnoty ekvivalentní hladiny hluku LAeq ), jejíž hodnota je 
dána hygienickým limitem podle Nařízení vlády č. 
148/2006 Sb.. Letiště Praha bude o detailním vedení 
hranice v dotčené lokalitě jednat postupně se všemi 
zastupitelstvy dotčených obcí, tedy i se zastupitelstvem 
města Hostivice. Zahájení jednání se dá předpokládat 
v červenci až srpnu tohoto roku.  

Ing. Eva Říhová, Letiště Praha, s.p. 

Vítání občánků 
 
V úterý 15. května 2006 jsme přivítali mezi občany 
Hostivice 24 dětí - 14 chlapců a 10 dívek. 
Mezi chlapci to byl 2x Jan a Filip, 1x Jakub, Michal, 
Otakar, David, Jiří, Marek, Vojtěch, Richard, Petr a Oskar. 
U dívek jsme přivítaly 2 Adélky, Kateřinu, Kláru, Terezu, 
Veroniku, Magdalénu, Natálii, Markétu a Helenu. 
S hudebně recitačním pásmem vystoupili žáci základní 
školy pod vedením Ing. V.Liškové. Dárkové balíčky 
darovala dětem firma Malvík. 
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Zprávy ze zasedání Zastupitelstva 
Středočeského kraje (ZSK) 
  Trvalým bodem jednání ZSK je oblast zdravotnictví a na 
18. zasedání ZSK dne 9.5.07 byla dokončena transformace 
zdravotnictví Středočeského kraje (SK) prodejem deseti 
zdravotnických zařízení. Pro rekapitulaci tento proces 
započal převzetím 18 státních zdravotnických zařízení na 
území kraje z vlastnictví České republiky do vlastnictví 
Středočeského kraje. Z důvodů stavu převzatých ústavů, 
nemocnic, dlouhodobých problémů financování a nutnosti 
řešení byla zpracována a Zastupitelstvem SK dne 31. 3. 
2004 schválena Koncepce zdravotnictví Středočeského 
kraje. Suchým konstatováním dodnes zůstává, že jsme 
jedním z mála krajů, který vůbec nějakou koncepci 
zdravotnictví má. Dlouhodobý výhled a koncepce chybí 
České republice a hlavnímu městu Praze. 
Koncepce v kostce staví na třech pilířích: 
1. pět oblastních spádových nemocnic poskytujících 

základní a zejména specializovanou péči 
2. menší privátní nemocnice a zařízení poskytující 

základní péči 
3. dobře organizovaná a vybavená záchranná služba. 
 V roce 2003 byla založena Oblastní nemocnice Příbram 
jako akciová společnost, kde jediným akcionářem je SK a 
v roce 2005 následovaly nemocnice Kolín, Kladno, Mladá 
Boleslav a vzhledem k prostorovému položení také 
Nemocnice Rudolfa a Stefanie Benešov. Následně bylo 
započato s přípravou vyhlášení soutěže na prodej či 
pronájem dalších jedenácti zdravotnických zařízení. 
Následuje však přijetí novely zákona č. 258/2000 Sb., 
o ochraně veřejného zdraví, tzv. blokační paragraf, který 
znemožnil územně samosprávným celkům měnit právní 
formu organizací, které byly na kraj převedeny, a tudíž by 
je nemohl obchodní soud zaregistrovat. Protiopatřením 
bylo stažení zdravotnických zařízení ze soutěže a den před 
projednáváním zákona o neziskových zdravotnických 
zařízeních v Parlamentu ČR bylo 11 zdravotnických 
zařízení zrušeno zastupitelstvem kraje jako příspěvkové 
organizace a majetkem vloženy jako součásti stávajících 
akciových společností. Zákon č. 245/2006 Sb., o 
veřejných neziskových ústavních zdravotnických 
zařízeních byl ústavním soudem před volbami zrušen. 
Rada kraje právem jediného akcionáře souhlasila 
s opakovaným vyhlášením soutěže na prodej, resp. 
pronájem. Soutěž byla zveřejněna 5.12.2006, s termínem 

podání nabídek do 15.3.07. Do soutěže bylo podáno 40 
nabídek, z toho 39 na prodej části podniku a jedna na 
pronájem části podniku. 
Rada Středočeského kraje dne 10.4.2007 projednala 
doporučení hodnotících komisí v soutěži na prodej či 
pronájem 11 zdravotnických zařízení a doporučila prodej 
10 zařízení, v případě LDN Vojkov byla soutěž zrušena. 
Kritéria pro soutěž byla následující: 
1. výše kupní ceny zdravotnického zařízení 
2. kvalita a rozsah zdravotní péče a dalších služeb 

včetně zajištění jejich financování 
3. výše investic do zdravotnické a nezdravotnické 

činnosti v období 2007-2008 
4. garance zaměstnanosti a kvalita personálního zajištění 
5. návrhy spolupráce s oblastní nemocnicí v rámci 

schválené koncepce zdravotnictví Středočeského 
kraje. 

Hodnotící komise byly devítičlenné a v každé zasedal 
náměstek hejtmana pro zdravotnictví, zástupce odboru 
zdravotnictví Krajského úřadu SK, dva zástupci 
zdravotních pojišťoven, ředitel příslušné oblastní 
nemocnice, zástupce dozorčí rady příslušné oblastní 
nemocnice, zástupce komise pro zdravotnictví Rady SK, 
člen Rady SK z příslušného regionu, zástupce 
Odborového svazu zdravotnictví a sociální péče ČR.  
Zastupitelstvo SK dne 9.5.2007 svým usnesením schválilo 
prodej Nemocnice Beroun, GARC Kladno, Nemocnice a 
sdružená zdravotnická zařízení Nymburk, Nemocnice 
s poliklinikou Brandýs n.L.-Stará Boleslav, Nemocnice 
s poliklinikou Mělník, Nemocnice s poliklinikou 
Rakovník, Nemocnice Hořovice, Nemocnice Třebotov, 
Ústav onkologie a pneumologie Na Pleši a LDN Prčice 
uchazečům, společnostem, které se umístily na prvním 
místě výběrového řízení. Deset zařízení soukromým 
společnostem, nemocnici Nymburk získává město 
Nymburk. Pro usnesení o prodeji hlasovalo 39 zastupitelů 
koalice ODS, KDU-ČSL, NK, ze 14 zastupitelů KSČM se 
1 zdržel hlasování a 13 bylo proti prodeji a zastupitelé 
ČSSD na protest před hlasováním opustili jednací sál. 
Tolik historický sled událostí. 
 Směřování zdravotnictví Středočeského kraje je od 
samotného počátku střetovým bodem stran koalice 
s ČSSD a KSČM. 
Prvním rozporem je otázka o míře nutné privatizace a 
rozsahu páteřní sítě zdravotnických zařízení. Opozice je 
toho názoru, že při respektování privatizace menších 
zařízení je důležité zachování jedné tzv. “státní“ 
nemocnice na 100 000 obyvatel tak, aby síť 
zdravotnických zařízení ve správě kraje tvořilo při počtu 
obyvatel SK asi 11 nemocnic. Současnou transformací 
jsme se dostali na počet pěti zařízení, akciových 
společností. Střet koncepcí je v tom, jak řešit nadbytek 
lůžkové kapacity zdravotnických zařízení. Zda prodejem 
do soukromých rukou, nebo ponecháním si zařízení, 
zejména budov a areálů v majetku kraje a postupnou 
investicí je přebudovat na geriatrická zařízení, 
rehabilitační pracoviště, DPS, dětské domovy, příp. 
sociální byty. Druhá cesta je pochopitelně časově a 
finančně náročnější, ale kraj nepřichází o majetek a může 
ovlivnit činnost provozovanou v zařízeních. 
Druhým místem polemiky při samotném prodeji 
zdravotnických zařízení je délka závazku poskytování 



zdravotní péče. Tato podmínka byla stanovena na dobu 
pěti let a byla jedním z kritérií výběrového řízení, přičemž 
v návrhu smluv k prodeji pak nemusí být ani tato doba 
dodržena, pokud zdravotní pojišťovna na rozsah činnosti 
se zařízením neuzavře smlouvu. Je pravdou, že smlouvy 
s pojišťovnami bývají pětileté, nicméně smluvní doba při 
prodeji delší, na dobu dvaceti, pětadvaceti let nevyvolává 
obavy v případě, že privátní zařízení po uplynutí pětileté 
smluvní povinnosti nebude zabezpečovat zdravotní péči 
ve stávajícím rozsahu, změní strukturu poskytované péče 
nebo bude vykonávat jinou činnost. 
Třetí okruh sporných otázek vznikl kolem samotného 
průběhu soutěže, zejména kolem společností, které 
zdravotnická zařízení získaly, vyvstávají zajímavé 
skutečnosti, jaké činnosti mají tyto společnosti zapsány 
v obchodním rejstříku, kdy byly do rejstříku zapsány, 
jakým ručí majetkem a za jakou částku nemocnice 
koupily. Tyto podklady situaci rozhodně neuklidnily. 
V konečném hodnocení pak i prodejní cena zařízení, i 
když výše prodejní ceny nebyla určujícím kriteriem pro 
vybrání nejlepšího uchazeče. Tyto údaje jsou v 
podkladech, předměty podnikání, účetní hodnoty zařízení, 
odečtené závazky, kupní ceny, investice a ztráty. Hodně 
z těchto čísel je dostupných na internetu a nemůžeme je 
vzhledem k rozsahu článku uvést, nicméně v celkovém 
objemu jsme tedy prodali zdravotnická zařízení 
Středočeského kraje v účetní ceně 1 537 782 000 Kč za 
cenu 553 617 000 Kč. Kupříkladu nemocnice Hořovice 
v účetní ceně 343 431 000 byla prodána za 50 mil.Kč  
Co říci závěrem. Zdravotnictví je složitým odvětvím, které 
by především mělo být ušetřeno politického nazírání. 
Čtyřleté parlamentní období je příliš krátké na to, aby 
uvedlo v život dlouhodobou celorepublikovou koncepci. 
Koaliční strany v Zastupitelstvu Středočeského kraje měly 
vzhledem k volební převaze ve dvou volebních obdobích 
možnost koncepci zdravotnictví SK za necelých pět let 
nejen vytvořit a prosadit, ale nyní také postupně začít 
uskutečňovat. Její naplnění, které má mnoho zastánců a 
mnoho odpůrců, se rodilo ve střetech názorů odborných i 
jiných celé čtyři roky. 18. zasedání ZSK učinilo zásadní 
rozhodnutí v tom směru, že nikde v České republice 
nebylo přistoupeno k tak rozsáhlé privatizaci zdravotních 
zařízení. Nemáme v současných podmínkách historickou 
zkušenost dobrou ani špatnou, realizátoři i kritici jsou 
v očekávání dalších měsíců, jak se bude zdravotnictví 
kraje v této podobě vyvíjet. 
Argumenty ČSSD a KSČM směřující proti přemíře 
privatizace, upozorňující na možné dopady pro pacienty 
nebyly tak silné a přesvědčivé, s ohledem na počet 
zastupitelů, aby zvrátily konečné hlasování. Zaznamenali 
jsme porážku, přičemž by nebylo seriozní v tuto chvíli 
výsledek hodnotit kritérii vítěz a poražený. Přiznáním 
seriozního přístupu soupeři předpokládejme, že dostupnost 
zdravotní péče, odpovědnost za ni je jistě realizátory 
transformace také správně chápána, s vědomím vhodně 
učiněných kroků, stejně tak, jako jsme o svých 
argumentech přesvědčeni my. Proto v současné chvíli 
nelze, než sportovně popřát realizátorům transformace, 
aby se naše obavy v dlouhodobém horizontu nenaplnily a 
koncepce byla pro občany Středočeského kraje přínosem.  

MVDr. Luboš Kudrna 
člen Zastupitelstva SK za KSČM 

Vznikne v Hostivici nový park? 

Již ve volebním období 1998–2002 uvažovalo 
tehdejší vedení města, že v části bývalého hliniště 
hostivické cihelny podél ulice Ke Skále by měl 
vzniknout městský park. Tento záměr se dostal 
jako závazný do nového územního plánu 
schváleného zastupitelstvem v červnu 2005 a na 
základě tohoto určení v územním plánu město 
Hostivice získalo příslušný pozemek p. č. 1189/46, 
k.ú. Hostivice do vlastnictví bezúplatným převodem 
od Pozemkového fondu. Převod byl zapsán do 
katastru nemovitostí 5. dubna 2006. 

Pak však vznikla pozoruhodná smlouva mezi 
městem Hostivice a společností Pro-Sin s.r.o., 
kterou schválila rada města 26. dubna 2006 a 
starosta ji podepsal 23. května 2006. Podle této 
smlouvy společnost měla městu pomoci 
s převodem pozemku do jeho vlastnictví (i když ve 
vlastnictví již byl) a město se naopak zavázalo část 
tohoto pozemku prodat společnosti pro výstavbu 
objektu občanské vybavenosti, kterým byl 
s největší pravděpodobností myšlen třetí 
supermarket (po existující Lidlu a v Jenečku 
připravovaném Plusu). 

Tato smlouva se stala bodem programu na 
zasedání zastupitelstva města dne 24. dubna 2007. 
Současná rada města doporučila zastupitelstvu 
schválit prodej podle uzavřené smlouvy. Protože 
sdružení Hostivice 2006 zastoupené 
v zastupitelstvu dvěma členy nesouhlasí 
s výstavbou na místě určeném pro zřízení parku, 
zpracovali jsme pro zastupitele dokument „Osm 
důvodů, proč neprodávat pozemek p. č. 1189/46, 
k.ú. Hostivice,“ ve kterém jsme shrnuli své 
výhrady. K nejdůležitějším patřil problém, že by 
město prodávalo pozemek k jinému využití, než 
které umožňuje platný územní plán, i když předem 
nelze garantovat, že by byla schválena příslušná 
změna územního plánu. Navíc zastupitelé o změně 
územního plánu na tomto pozemku z parkové 
zeleně na plochu nerušící komerce již hlasovali 1. 
června 2006 a nikdo ji nepodpořil (7 hlasů proti, 6 
se zdrželo hlasování). Proti prodeji v diskusi 
vystoupili i další zastupitelé, především Jaroslav 
Kratochvíl a MUDr. David Rath. Zastupitelstvo poté 
odhlasovalo, že změnu využití pozemku již jednou 
zamítlo a proto s jeho prodejem nesouhlasí. 

Mám radost z toho, jak zastupitelstvo 
rozhodlo, a za ještě příznivější zprávu považuji 
skutečnost, že úprava tohoto pozemku byla 
zahrnuta mezi akce, na které se připravují projekty 
pro čerpání státní dotace na obnovu a údržbu 
zeleně. Pokud tedy vše dopadne, jak má, dočkáme 
se v Hostivici nového parku, který bude blízko 
obyvatelům nové výstavby v bývalé cihelně a v ulici 
Za Mlýnem, ale i ze severní části „nových“ Litovic. 

Jiří Kučera 
SNK Hostivice 2006 

www.volny.cz/hostivice.2006 



 
Vložit povolení k vypouštění odpadních vod (obě strany na šířku) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



POLEMIKA-NÁZORY 
O údržbě naučné stezky Hostivické rybníky 
Dovolte mi, abych reagoval na článek Jiřího 
Dobrylovského "Skládka jako zdroj poučení", ve kterém 
se mj. naznačuje, že správce naučné stezky Hostivické 
rybníky bere za svou činnost peníze neprávem. 
Naučná stezka Hostivické rybníky vznikla v roce 1997. Na 
zakázku Okresního úřadu Praha-západ ji připravilo 
občanské sdružení Sázavan a naše organizace zajistila 
potřebné doprovodné práce. Bohužel od počátku byla tato 
stezka opakovaně poškozována, například jedna tabule se 
opravovala přímo při slavnostním otevření, přestože týden 
předtím byla celá stezka dána do pořádku. V roce 1998 
jsme na opravu stezky získali dotaci 2 000 Kč 
z Ministerstva životního prostředí, ke které jsme přidali 
přes 1 700 Kč z vlastních zdrojů. Protože nebylo možné 
udržet panely ve vyhovujícím stavu, po dohodě 
s Okresním úřadem Praha-západ jsme v roce 2000 stezku 
změnili tak, že má pouze vyznačenou trasu, ke které 
existuje tištěný průvodce. Ten vytiskl okresní úřad a 
v roce 2004 jsme zajistili za 3 400 Kč jeho dotisk 
zaplacený z příspěvku města Hostivice na naši činnost. 
V roce 2005 jsme kompletně obnovili značky vyznačující 
trasu stezky a na významnější přístupová místa jsme 
doplnili dodatkové tabule s informacemi o přírodní 
památce a o naučné stezce. Na hrázi Litovického rybníka 
je navíc umístěn panel s úplnými texty z průvodce 
naučnou stezkou. Materiální náklady ve výši 663 Kč jsme 
uhradili opět z příspěvku města Hostivice. Jako správci 
stezky nemáme za tuto činnost žádný stálý příjem, a jak je 
zřejmé z uvedeného přehledu, získáváme pouze 
prostředky na potřebný materiál. 
Chápu, že netradiční řešení naučné stezky bez naučných 
panelů může návštěvníka překvapit. Informační tabule na 
významnějších vstupech do území však na tuto skutečnost 
upozorňují a průvodce naučnou stezkou Hostivické 
rybníky je v plném znění k dispozici na internetových 
stránkách www.volny.cz/hostivickerybniky. Na internetu 
existuje řada přehledů naučných stezek, které jsou různě 
svědomitě aktualizovány. V některých verzích přehledů 
směřuje odkaz na průvodce na již neexistující břevské 
stránky, aktualizace však závisí na správci tohoto 
přehledu, kterou nemůžeme ovlivnit. 
Připomínám rovněž, že loni jsme vydali monografii 
Přírodní památka Hostivické rybníky, která obsahuje 
rovněž informace o naučné stezce. Tuto publikaci je 
možné získat například v podatelně Městského úřadu 
Hostivice. 

Jiří Kučera, ČSOP Hostivice 
 
 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
Projektový den v 9. ročnících - 
Slavní Evropané 
26.dubna proběhl v naší škole další projektový den. 
Tentokrát se sešli žáci 9. tříd, kteří se učí anglický jazyk a 
vybraní žáci 6.- 9. tříd, kteří studují německý jazyk, ke 
společnému projektu na téma „Slavní Evropané“. 

Po celých 6 hodin pracovali žáci v pěti skupinách a hledali 
na internetu informace o významných lidech: Williamu 
Shakespearovi, Johannu Wolfgangu Goethovi, Johnu 
Lennonovi, Lady Dianě a Davidu Beckhamovi. 
S radostí jsme pozorovali děti, s jakou vervou se pustily 
do práce. Úkolem skupin bylo získat informace 
o evropských osobnostech v anglickém, v německém i v 
českém jazyce, vyhodnotit je, zpracovat, vytvořit plakát 
s nejdůležitějšími fakty, nalíčit jednoho žáka ze skupiny 
jako sledovanou osobnost a na závěr prezentovat svou 
práci anglicky, německy a česky. 
Vedoucí skupin, které si žáci vybrali ze svého středu, po 
celou dobu práci řídili. Vyvrcholením jejich snahy bylo 
představení sledovaných osobností – nalíčených a 
v dobových oděvech – ostatním účastníkům projektu. 
Vedle sebe tu na konci vyučování stáli dramatik 
Shakespeare, básník Goethe, hudebník Lennon, princezna 
Diana a fotbalista Beckham. 
Součástí projektu bylo také hodnocení provedené práce. 
Žáci hodnotili sami sebe, své kamarády a v závěru byli 
hodnoceni i vyučujícím. 
Samozřejmě se našli tací, kteří se pouze „vezli“. Naprostá 
většina však pracovala aktivně, s chutí a přicházela 
s nápady, které pomáhaly k dobrému výsledku celé 
skupiny. Největším oceněním bylo, když se někteří žáci 
v závěru ptali, kdy zase budeme pořádat projektový den. 

Mgr. Jiřina Vančurová 
vedoucí projektu 

 

 
 

 



PAŘÍŽ 
Všichni jsme se na zájezd do 
hlavního města Francie moc 
těšili. Cesta byla dlouhá a 
náročná, ale i přesto jsme při 
pohledu na Eiffelovu věž, 
jejíž návštěva nás čekala 
hned ráno, všichni ožili. Poté 
jsme viděli Vít ězný oblouk, 
nejdražší ulici Paříže 
Champs Elysées, 
Invalidovnu a mnoho jiných 
slavných pařížských 
památek. Následující 
projížďka metrem byla pro 
nás veliký zážitek. Potom 

jsme byli u pařížské radnice a u muzea moderního umění 
Centre G. Pompidou, které vypadalo velice zajímavě. Dále 
jsme navštívili kostel svatého Eustacha, ve kterém jsme 
místo prohlídky jenom odpočívali, protože nás po 
celodenní túře bolely nohy. Lákala nás pouze vyhlídka 
delší pauzy v parku u náměstí Svornosti. Odtud jsme se již 
jeli ubytovat do hotelu Formule 1, který byl pár kilometrů 
od Paříže. Druhý den jsme hned brzy ráno vyjeli směr 

Versailles, kde to bylo moc krásné. Po návštěvě tohoto 
nádherného zámku jsme jeli do pařížské čtvrti 
Montmartre, kde se nachází slavná bazilika Sacre-Coeur a 
kabaret Moulin Rouge. Po delším osobním volnu v této 
čtvrti jsme jeli k řece Seině, po které jsme měli 
naplánovanou projížďku. Bohužel nám počasí nepřálo, 
pršelo a padaly kroupy, takže jsme si tuto vyhlídkovou 
jízdu moc neužili. Potom jsme projížděli noční Paříží, 
zastavili jsme u „Eiffelovky“ a ta v noci krásně blikala. Ve 
večerních hodinách jsme se vrátili do hotelu. Třetí a 
poslední den jsme navštívili Latinskou čtvrť s proslulou 
univerzitou Sorbonnou. Potom jsme pěšky došli na Île de 
la Cité, kde byl slavný chrám Notre Dame, jehož návštěvu 
jsme si nemohli nechat ujít. Ještě na nás čekala jedna 
památka - nejslavnější muzeum světa - Louvre. Tam jsme 
dostali rozchod, takže jsme si alespoň část Louvru prošli, 
podívali se na Monu Lisu a jiné obrazy a poté vyrazili za 
nákupy. Večer jsme měli sraz u Musée d´Orsay, odkud 
jsme odjížděli domů. Cesta zpátky proběhla v pohodě. 
Paříž je opravdu nádherné město, do kterého bych se 
určitě chtěla ještě alespoň jednou vrátit. Byl to moc krásný 
výlet, na který nejspíš nikdy nezapomenu.  

Barbora Sochrová a spolužáci 8.A,B 

Drogová prevence na ZŠ 
Drogová závislost dětí a mladistvých je celospolečenský 
problém, který se týká nás všech. Je velmi důležité 
podchytit rizikové jedince co nejdříve. Na naší škole o to 
usilujeme naplňováním minimálního preventivního 
programu Škola bez drog. 
 

Vedení školy limitované finančními prostředky z rozpočtu 
města a uvědomující si závažnost problému hradí různé 
akce, přednášky, besedy atp., které organizujeme ve 
spolupráci s Policií ČR a jinými institucemi. Zvláště 
významná je pro nás několikaletá spolupráce s PaedDr. 
Kašparovou provádějící drogovou prevenci přímo ve škole 
v jednotlivých ročnících. Ta vyústila dokonce v potřebu 
zavést ve škole možnost individuálních konzultací. Právě 
při nich se ukázalo, že největším problémem, který děti 
řeší, jsou neurovnané rodinné vztahy mající mnohdy i 
závažný charakter. Vyplatí se dětem naslouchat, 
komunikovat s nimi a v případě potřeby požádat o pomoc 
i odborníka. 
Finanční možnosti školy jsou omezené, a tak případné 
zájemce odkazujeme přímo na PaedDr. Kašparovou, a to 
na této adrese: Pedagogické poradenství Kašparová 
 PaedDr. Zdeňka Kašparová 
 Brdlíkova 188/3 
 150 00 Praha 5 

mob. +420 603 294 304 
e – mail : zdenka.kasparova@quick.cz 

Jitka Pecháčková 
metodik drogové prevence 

 
 
 

ŠKOLNÍ VZD ĚLÁVACÍ PROGRAM - 
NABÍDKA VOLITELNÝCH P ŘEDMĚTŮ 
V souladu se školním vzdělávacím programem Hostivická 
škola a jeho koncepcí rozvoje dalšího směřování školy 
zaměřeného na rozvoj cizích jazyků a oblastí sportu naše 
škola nabízí pro školní rok 2007/2008 volitelné předměty 
(podle jednotlivých ročníků a stanoveného počtu 
vyučovacích hodin). Žáci si mohou vybírat následovně: 
� 6. ročník - anglický, francouzský, ruský a německý 

jazyk, sportovní aktivity - všeobecné, sportovní 
aktivity - kopaná, přírodovědná praktika a výtvarné 
činnosti 

� 7. ročník - anglický, francouzský, ruský a německý 
jazyk, sportovní aktivity - všeobecné, sportovní 
aktivity - kopaná, přírodovědná praktika, informatika, 
výtvarné činnosti 

� 8. ročník - anglický, francouzský, ruský a německý 
jazyk, sportovní aktivity - všeobecné, sportovní 
aktivity - kopaná, informatika, přírodovědná praktika 

� 9. ročník - anglický, francouzský, ruský a německý 
jazyk, sportovní aktivity - všeobecné, sportovní 
aktivity - kopaná, informatika, přírodovědná praktika, 
seminář z matematiky, seminář z českého jazyka 

Budou-li všechny v nabídce uvedené volitelné předměty 
v příštím školním roce vyučovány, bude záležet na počtu 
přihlášených žáků ve skupinách. Jestliže nedojde 
k úplnému obsazení skupin s cizími jazyky, budou tyto 
předměty vyučovány formou školního klubu. 

Mgr. V. Koulová 



Novinky - nejen pro 
tatínky a maminky 
 

Co se d ělo v mate řské škole na téma 
 "Oheň dobrý pomocník, zlý pán"?  
Ze školky se valí kouř, Hostivicí rychle projíždí hasičská 
auta s kvartovým houkáním "hoří", běhá mráz po zádech... 
Že by v té nové krásné školce hořelo ? Ale ne - jen si 
zkoušíme ve spolupráci se Sborem dobrovolných hasičů 
v Hostivici požární poplach. Děti po vyhlášení poplachu 
sbíhají požárním schodištěm a opouštějí třídy. Zaslouží si 
pochvalu - skoro 100 dětí je venku za 3 minuty 39 sec. 
Náhle se roznese zpráva - zůstala tam paní učitelka Petra 
s malou Sandrou!  
To už si hasiči nasazují dýchací přístroje a běží do budovy. 
V hustém dýmu tápají prostorem, prohledávají chodby i 
třídy. Až ve třídě Včeliček je našli, zachránili a vyvedli. 
Všem se ulevilo, a tak už můžeme jít v klidu prohlížet 
výbavu hasičů i aut, posadit se za volant, povídat o 
nebezpečí požáru, zkusit stříkat vodu z proudnice. 
Přivezli nám ukázat techniku CAS 32 Tatra 815 a CAS 25 
Š-706. Cílem cvičení bylo prověřit připravenost 
zaměstnanců při evakuaci dětí, dojezdový čas hasičů a 
seznámení s objektem po rekonstrukci. 
Chtěli bychom moc poděkovat ing. Marku Stolinskému a 
Jiřímu Főrstovi, kteří vymysleli scénář celého dopoledne i 
pánům Václavu Studničkovi, Jiřímu Peckovi, Mirkovi a 
Davidovi Zahrádkovým, Vladimíru Stehlíkovi i nejmladší 
hasičské posile Tomášovi Melenovi. S hasiči jsme 
prožili moc pěkné a poučné dopoledne.  
Pánové - velký dík a věřte, že vás velmi rádi uvítáme 
někdy příště ve školce, ale zase jen při cvičení a na 
přátelskou návštěvu !!! 
Za spokojené děti         Jana Kozlová, ředitelka MŠ 

 
 

 

Dětské oddíly 
Z činnosti Kajek 
V sobotu 28. dubna uspořádaly 
Kajky místní kolo přírodovědné 
soutěže Zelená stezka – Zlatý list. 
 

 
 

Oproti celostátním pravidlům jsme místo starší kategorie 
vyhlásili nejmladší kategorii pro děti do 3. třídy a starší 
Kajky se staly odborníky na stanovištích. Soutěž je 
v místním kole určena tříčlenným (výjimečně 
dvoučlenným) družstvům, které postupně procházejí 
soutěžní stezku a povídají si o přírodě se zkoušejícími. 
Tentokrát čekalo na účastníky sedm stanovišť: byliny, 
stromy a keře, bezobratlí, ryby – obojživelníci – plazi, 
ptáci, savci a málo oblíbená geologie. V nejmladších 
vyhrálo družstvo ve složení Vítek Hosenseidl, Pavlína 
Hosenseidlová a Bára Češpivová a v mladších družstvo 
Dana Hatschbachová, Bára Nedvědová a Vojta Janský. 
 

V úterý 1. května proběhlo vítání ptačího zpěvu, kterému 
věnujeme samostatný článek. 
 

Dlouhý víkend od pátku 4. do neděle 8. května jsme 
strávili na hradu Orlík u Humpolce, kde probíhal v naší 
velké hře Ve jménu krále veledůležitý zemský sněm 
Českého království. Hosté sněmu se dozvěděli, že je král 
Václav IV. pověřuje výpravou do Anglie, kde mají sjednat 
sňatek jeho sestry Anny s anglickým králem Richardem 
II., který ve skutečnosti sjednával jeden z majitelů 
litovické tvrze Zachař ze Svinař. Čtyři výpravy odlišené 
různými barvami se hned začaly připravovat na cestu. 
Obstarávaly si zásoby, měly sehnat ve vymezeném čase co 
nejvíc věcí ze seznamu, který zahrnoval dostupné věci 
jako spacák či KPZ (krabička poslední záchrany), ale i luk 
a šíp (ty bylo třeba vyrobit) nebo živého pavouka a pár 
kapek rosy. Nikdo nesehnal jen pero z opeřence. Při plnění 
„vaku s vodou“ pomocí lžic se zase všichni poměrně 
naběhali. K tomu, aby výpravy dostaly dar od krále – 
váček s penězi parvy na cestu, musely prokázat odvahu a 
vydat se do temného lesa ke středověké studni. Jeden 
půlden jsme věnovali přípravě bojovníků a cvičili jsme 
střelbu z luku a hod oštěpem. 
Páni, zemani, vladykové i svobodníci však mysleli i na 
sebe a snažili se dosáhnout svého povýšení nebo aspoň 
získat královské řády, aby se zvýšila jejich společenská 
prestiž. Tak třeba řád svaté Doroty se uděloval za znalost 



50 druhů rostlin rostoucích v okolí hradu, řád zpovědního 
tajemství za 24hodinové mlčení či řád válečného pole za 
vítězství v hradním turnaji v dámě. Stihli jsme i různé hry, 
s velkou oblibou se setkalo například dobývání hradu, a 
v úterý jsme se jen neradi vydávali na cestu domů. 
 

 
 

Hned následující víkend jsme směřovali ve velkém počtu 
do Vraného nad Vltavou na krajské kolo Zelené stezky – 
Zlatého listu. Ve starších jsme vzali jedno družstvo a 
v mladších dvě – jedno pro co nejlepší výsledek a druhé, 
tvořené menšími Kajkami, na zkušenou. V sobotu 
soutěžili mladší a starší se vydali na exkurzi po okolí, kde 
jsme viděli třeba larvy mloka skvrnitého a řadu vzácných 
bylin, například třemdavu bílou či bělozářku liliovitou. 
Druhý den se obě kategorie vystřídaly. Ve volném čase 
mnozí ještě doháněli své znalosti, ale věnovali jsme se i 
zvířatům v zookoutku místního ekocentra (mít v rukách 
užovku červenou je úžasný zážitek!) a hráli třeba stolní 
tenis. 
 

 
 

Velkou radost nám udělalo vyhlášení výsledků. Mladší 
družstvo Kajek tvořené Janou Hatschbachovou, Danou 
Hatschbachovou, Bárou Nedvědovou, Vojtou Janským, 
Terezou Staňkovou a Kubou Staňkem vyhrálo a 
postoupilo do národního kola, které se koná od 4. do 10. 
června na Moravě v Buchlovicích. Družstvo starších 
vybojovalo skvělé druhé místo za vítězným turistickým 
oddílem Arnika z Kolína. 

Jiří Kučera 
Kajky Hostivice 

www.volny.cz/kajky.hostivice 
 

Klokánek          
Klokánek děkuje sdružení „Chance 
4 children“ (Šance pro děti) 
Je pondělí odpoledne a, jak tomu bývá, v Klokánku je 
živo. Na chodbě se ozývají radostné dětské hlasy: „Bude 
dnes angličtina?“ nebo: „Dnes bude cukrářský kroužek!“ 
Angličtina bývá pro děti někdy tvrdým oříškem. Ale již 
několik měsíců mají naši školáci každé pondělí možnost 
díky zkušenému vedení paní Kateřiny Wojasové ze 
sdružení Chance 4 children angličtinu zažít i jinak: 
písničky, program na počítači, konverzace – to vše 
v atmosféře klidu a pohody. A kdo by si rád se zkušenou 
paní Janou Šnoblovou z téhož sdružení nevyzkoušel 
jednou za dva týdny zdobení perníčků nebo se nezapojil 
do pečení a zdobení rolád či jiných dobrot a nerozdělil se 
následně s ostatními o to, co vlastníma rukama připravil?  
 

 
 

Sdružení Chance 4 children se zaměřuje na pomoc 
především (ale nikoli pouze) dětem žijícím v ústavní péči 
a dalších dětských zařízeních. Rádi bychom poděkovali za 
tuto činnost a popřáli, aby i do budoucna, tak jako 
doposud, přinášela své plody.  

Za Klokánek Ludmila Šturmová, psycholožka 
 
 
 

Hostivice před sto lety             část třetí 
Na přelomu století se v Hostivici zformovala sociální 
demokracie a její členové se stali členy zastupitelstva 
zvolenými za třetí voličský sbor. Proměnu vztahu dělníků 
k představitelům obecní samosprávy můžeme vypozorovat 
například v záznamech o dění v čtenářsko-podporujícím 
spolku Hostivít. Zatímco v roce 1893 se starostova 
manželka Magdalena Chlupatá stala matkou spolkového 
praporu, o desetiletí později již vedení spolku považovalo 
za nevhodné zvát starostu na valnou hromadu. V lednu 
1906 se konala na Břvech sociálními demokraty 
iniciovaná velká schůze k připomenutí prvního výročí 
revoluce v Rusku (nikoliv tzv. VŘSR) a na podporu 
všeobecného volebního práva, které bylo zavedeno o rok 
později. V roce 1911 vyvolala sociální demokracie 
tříměsíční stávku dělníků pracujících ve šroubárně Staněk 
a Ponec a o rok později se v Hostivici poprvé slavil 1. máj. 
Síla sociální demokracie se projevila v roce 1919, po 
zavedení všeobecného volebního práva i v obecních 
volbách. Sociální demokraté zvítězili v obou obcích a 



získali svého starostu. V Hostivici se jím stal Václav 
Bouška, dřívější dlouholetý činovník spolku Hostivít, a 
v Litovicích truhlář Josef Melcr, který v zastupitelstvu 
zasedal již v letech 1900 až 1903 a 1909 až 1919. 
Pravomoci zastupitelstva se v samostatné působnosti příliš 
nelišily od současnosti a stejně jako dnes obec vykonávala 
i přenesenou působnost, tedy státní správu, za kterou plně 
zodpovídal starosta. K významným rozdílům v samostatné 
působnosti patřilo právo udělovat domovské právo, tedy 
právo zdržovat se na území obce a požívat obecních 
výhod, zejména chudinského zabezpečení. Péče o chudé 
byla jedna z významných povinností obce. Obec rovněž 
schvalovala ve stanoveném rozmezí obecní přirážku 
k přímým daním, která tvořila příjem obecního rozpočtu. 
Ve spojených obcích Litovice – Břve – Jeneček činila 
v roce 1901 12,5 % a poté stoupala na 38 % v roce 1903 a 
až 65 % v letech 1910 a 1911, v roce 1913 poklesla na 55 
%. Péče o mnohé oblasti veřejného dění se tehdy nazývala 
policie, takže obec vykonávala například policii polní, 
policii k věcem potravním, policii ve příčině zdraví, 
policii čeledi a dělníků, policii mravnosti či policii 
v příčině staveb a v příčině ohně. Stejně jako v současnosti 
obec prostřednictvím místní školní rady zajišťovala 
provoz školy. V roce 1906 tak byla společným nákladem 
všech přiškolených obcí postavena v Hostivici nová školní 
budova. 
Co konkrétně zastupitelstvo rozhodovalo, si můžeme 
ukázat jen na příkladu Litovic, kde dostupné podklady 
pečlivě zpracoval kronikář Ludvík Pergl a kde dokonce 
zřejmě ještě existují zápisy ze zasedání. Hostivické 
podklady se pravděpodobně nedochovaly, nejsou uloženy 
ani ve státním okresním archivu, kam správně patří. 
Spojená obec neměla stálou místnost obecního úřadu, úřad 
sídlil vždy v starostově domě. Za starostů Novotného, 
Ptáčka a Šimáčka se tedy úřad přestěhoval z Litovic na 
Břve. 
Na konci 19. století, v roce 1899 byl v lednu založen sbor 
dobrovolných hasičů pro všechny tři spojené obce, obec 
mu zakoupila stříkačku za 2 500 korun a c. k. velkostatek 
zapůjčil vlastní stříkačku a postavil hasičskou kolnu, ze 
které pak sbor platil nájem. Ve stejném roce se začalo 
nákladem 13 784 korun se stavbou silnic západně od 
Litovic, nynějšího prodloužení Litovické ulice a ulic Za 
Tvrzí a U Nádraží. Okres přispěl jednou třetinou nákladů, 
část dala obec z vlastního a zbytek si půjčila u Zemské 
banky. Při stavbě vznikl spor o vícepráce v hodnotě 2 544 
korun, za které obec nabídla jen 1 100 K. Soudní spor 
později skončil smírem. 
V roce 1902 se konalo pod záštitou litovického 
zastupitelstva svěcení stříkačky sboru dobrovolných 
hasičů a na kapličce svatého Jana Nepomuckého byla 
přistavěna zvonička. 
V roce 1903 odprodala obec dva pozemky na výstavbu 
domků, jmenovala Františka Horešovského čestným 
občanem, zakoupila pro hasiče další dvě stříkačky (pro 
Jeneček a Břve) a další vybavení a zajistila rozdělení 
nouzového přídělu brambor pro potřebné, protože ten rok 
byla špatná úroda. 
V roce 1904 zastupitelstvo prodalo další pozemek, obec 
propustila obecního strážníka a písaře a na inzerát přijala 
nového, čestným občanem byl jmenován farář Josef 
Sirůček a byl zhotoven regulační (územní) plán. 

Z dění v následujícím roce 1905 je zaznamenána jen 
půjčka na stavbu školy. 
V roce 1906 obec prodala část břevské návsi starostovi 
Novotnému, který na tomto pozemku později vystavěl 
hospodářské budovy. Další prodej je zapsán až v roce 
1908 v Litovicích a 1909 na Břvech. Roku 1909 byla 
v Litovicích na obecní zahrádce zřízena obecní studna, 
zřejmě je to dodnes existující studna v ulici K Rybníku. 
V roce 1910 byly v dražbě pronajaty obecní pozemky na 
šest let a starosta pohostil následníka trůnu arcivévodu 
Karla, který navštívil hon na kachny na rybníku Kala a na 
Břevském rybníku. 
Roku 1911 obec postavila silnici přes náves v Jenečku a 
do hostivického Jenečka. V tomto roce tedy vznikla 
Družstevní ulice v současné poloze a upravena byla i ulice 
Novotného. O rok později byla postavena hasičská kolna 
v Jenečku (v Novotného ulici vedle dětského hřiště, dnes 
klubovna rybářů) a opraven obecní domek na návsi, který 
byl zbořen v roce 1947. 
V roce 1913 dal výpověď obecní strážník a opět přes 
inzerát přijala obec nového. V Jenečku byly vykáceny 
akáty kolem rybníka, rybník ohrazen železným zábradlím 
a na obecním pozemku vysázeny stromy. 
V roce 1914 byl přestavěn obecní domek v Litovicích a 
byla upravena navazující ulice K Rybníku. V Litovické 
ulici byly vykáceny lípy, které překážely provozu. V létě 
vypukla první světová válka a tím události v obci nabraly 
zcela jiný spád… Snad jen ještě zmíním, že k válečným 
útrapám navíc ještě v listopadu 1916 vyhořel obecní sklad 
potravin u litovického starosty Antonína Šimáčka ze Břvů.  

Jiří Kučera 
 

 
Pečeť spojené obce Litovice, Břve a Malý Jenč zřejmě 
z konce 19. století 
 

 

 
Pečeť Obecního úřadu v Hostivici z konce 19. nebo 
začátku 20. století 
 
 



(Slavní) Hostivičtí ve světě 
Exkluzivně pro Hostivický měsíčník vznikl tento rozhovor 
s naším hostivickým sousedem a velvyslancem ČR při Radě 
Evropy – Doc. JUDr. Pavlem Svobodou, D.E.A. 
Známe ho z Hostivice jako souseda, jako skvělého 
muzikanta, z fary pak jako člena křesťanského společenství 
a z televize, kde s ním byla řada vysílána rozhovorů jako 
s náměstkem ministra zahraničních věcí.  

  
Pane velvyslanče, každá mince má dvě strany. Pro 
mne Váš úřad znamená společenskou prestiž, 
profesionální i politickou šanci. Šanci ovlivnit 
v dobrém běh Evropy, znát lidi a být znám…To je 
všechno ta jedna strana mince.  Má Váš úřad a 
odchod do Štrasburku i nějakou tu druhou?   
Přijmout nabídku velvyslancování u Rady Evropy ve 
Štrasburku nebylo snadné a dlouhou dobu jsem byl spíše 
proti. Osobní cena, která se za tu profesionální šanci a 
společenskou prestiž platí, je velmi vysoká. Člověk 
přerušuje mnohé osobní vztahy, nechává částečně na 
holičkách ty, kteří by od něj mohli potřebovat pomoc, 
opouští díla, na nichž dlouhá léta pracoval. Přitom není 
předem jisté, že vám nová práce „sedne“, ale víte, že 
riskujete nový typ ponorkové nemoci – denně od rána do 
noci se budete stýkat s uzavřeným okruhem podobných 
velvyslanců. Naštěstí je Štrasburk jen 620 km od Hostivice, 
není to Austrálie a navíc při současných komunikačních 
možnostech spojení s domovem je přeci jen do určité míry 
možné.  
 

Slíbil jste mi, že nám do Hostivického měsíčníku 
budete posílat své postřehy ze Štrasburku a že se 
tedy po létě na stránkách HM budeme opět 
setkávat. Za sebe se moc těším na Vaše poznatky o 
životě ve Francii, o lidech, o vínu i kulinářských 
lahůdkách, které si jistě nenecháte uniknout.  
Nespěchejme tedy prosím a pojďme se nejprve 
podívat na Váš úřad. Typický Čech, jako já, o něm 
moc neví. K čemu nám tedy slouží Rada Evropy 
obecně? 
Správná otázka. Nejtěžší je lidem vysvětlit, že Rada Evropy 
nemá nic společného s Evropskou unií. Ta terminologie je 
skutečně matoucí. Rada Evropy je organizace starší než EU 
– funguje od r. 1949, zatímco EU „až“ od r. 1952. Další 
rozdíl je v tom, že Rada Evropy má dnes 47 členských 
států (EU má 27 států) včetně Turecka, Ruska a dalších 
postsovětských zemí. Z dnešní Evropy není členem jen 
Bělorusko kvůli porušování lidských práv. Rada Evropy 
slouží především k nastavování celoevropských norem 
v oblasti lidských práv, demokratického a právního státu, 
ale i v přidružených oblastech, jako jsou otázky sociální, 

kulturní apod. Tyto normy mají formu mezinárodních 
úmluv a Rada Evropy jich spravuje okolo 200 a také dohlíží 
na dodržování těchto úmluv. Nejslavnějším kontrolním 
nástrojem je Evropský soud pro lidská práva ve 
Štrasburku, který je znám i naší veřejnosti.  
 

Co je hlavním posláním Vás jako velvyslance? 
Posláním velvyslance u Rady Evropy je hlavně přenášet 
stanoviska české vlády k navrhovaným normám a k tomu, 
jak se kontroluje dodržování přijatých norem. Dále je třeba 
zpětně informovat „domů“ o tom, co se v Radě Evropy 
děje, jaké postoje zaujímají ostatní členské státy, jak 
pracuje aparát této organizace apod.   
 

Můžete mi prosím uvést nějaký příklad, jak práce 
Rady Evropy a Vaše ovlivňuje přímo Hostivici a nás, 
kteří zde bydlíme?    
Opět správný dotaz, který odráží to, že Rada Evropy neumí 
dobře říkat veřejnosti, co dělá. Nejvíc nás ovlivňuje tím, že 
její normy ovlivňují zákonodárce, takže běžný Čech vidí 
český zákon a netuší, že byl přijat v důsledku činnosti Rady 
Evropy. Např. zákaz trestu smrti je její výdobytek. Také 
možnost soudit se s českým státem u Evropského soudu 
pro lidská práva, pokud se vám nedostalo spravedlnosti 
před českými soudy, je velmi důležitá věc. Pro nás byly 
normy Rady Evropy velmi důležité při změnách v 90. 
letech, dnes hraje důležitou roli hlavně při společenských 
změnách ve východní Evropě. Ale také se zabývá 
hrozbami, kterou přinášejí nové technologie – mobily, 
internet, platební karty apod. – osobnímu soukromí lidí, 
což je jedno ze základních lidských práv. 
 

Představuji si, že kromě několika cizích řečí, které 
umíte, musíte zvládnout i mluvu diplomata. 
S dovolením Vás vyzkouším: jak by řekl diplomat 
diplomatickou řečí, že považuje něčí legislativní 
návrh za hloupost? 
Napadá mě formulace: „O rozumnosti tohoto návrhu by se 
dalo úspěšně pochybovat.“ 
 

Člověk vždy jde do nového s nějakým očekáváním. 
V čem je nyní, po několika týdnech Vašeho 
působení v úřadu, největší rozdíl mezi Vaší původní 
představou o Vaší misi ve Štrasburku a skutečností? 
Já jsem v tuto chvíli zavalen každodenní spoustou papírů, 
které aparát Rady Evropy vyprodukuje, snažím se poznat, 
co je podstatné a co nikoliv. Největší rozdíl oproti původní 
představě spočívá asi v poznávání, jaké množství okolností 
politických i organizačních musí člověk vzít při úředních 
jednáních v úvahu, než vůbec může z úst vypustit větu, 
která by nebyla hloupá. Někdy v budoucnu snad budu mít 
lepší odpověď na tuto otázku, ale teď se snažím neutopit 
se ve zbytečnostech a nepřehlédnout podstatné věci. 
 

Mimochodem, jak dlouho vlastně bydlíte s námi 
v Hostivici? A jaké je odtud Vaše cestování do 
Štrasburku?  
V Hostivici bydlím od listopadu 1997. Do Štrasburku není 
přímý letecký spoj, takže buď mohu letět do Basileje, což 
se cca 120 km na jih od Štrasburku anebo jet autem přes 
Německo, což trvá 6-7 hodin i s přestávkami. Slušné 
vlakové spojení bohužel není. 
 
Přeji Vám šťastný pobyt ve Štrasburku a těším se 
na shledanou s Vámi a s Vašimi zážitky na 
stránkách HM 

Miroslav Pavliš 
 



Církev 
československá 
husitská  
Vážení přátelé, sestry a bratři, 

tak jsme se nakonec přece jen 
dočkali a čas dovolených je 
pomalu mezi námi. Zbývá už 
je přežít konec školního roku, 

psychicky se připravit na vysvědčení své nebo 
svých potomků, popř. se nezbláznit ze 
zkouškového období a pak už můžeme vyrazit. 
Zejména učitelé (aspoň ti v mém okolí) se na 
prázdniny těší jako malé děti. Vlastně ještě víc, 
protože před sebou mají vyhlídku doby relativního 
klidu, kdy nebudou muset neustále někoho 
napomínat, uklidňovat a učit více či méně chápavá 
lidská mláďata více či méně pochopitelné věci. 
Např. matematika je věcí krajně nepochopitelnou. 
Vzpomínám si, že po mně profesor matematiky na 
střední škole chtěl, abych namaloval na tabuli 
třírozměrný vektor. Byl to blázen, přece nemůžu 
namalovat něco třírozměrného na absolutně 
placatou, a tedy dvojrozměrnou tabuli... A to 
nemluvím o chemii – z té jsem pochopil jenom to, 
že je to věda zabývající se chováním atomů, které 
nejsou vidět. A když nejsou vidět, nemůžu si 
překontrolovat, jestli mě to učili správně, takže 
jsem vyučujícímu pro jistotu nevěřil. Také po mně 
při chemii chtěli, abych používal jakési křížové 
pravidlo. Jako křesťan o kříži něco vím a mohu 
prohlásit, že s křížem chemický vzorec nesestavíte, 
ani kdybyste se přetrhli. Ale aby to nevypadalo, že 
snad nemám školu rád – můj přístup ke škole je 
poměrně tolerantní. Neobtěžuji školu, pokud 
neobtěžuje ona mne. A na fakultě se mi líbí, takže 
tam asi zůstanu o pár let déle, než jsem původně 
plánoval. 

Co se týká naší Náboženské obce, tak ta v klidu 
funguje podle zaběhlého řádu. Navíc se sem na čas 
přesunulo sídlo a úřadovna i z Tuchoměřic, kde se 
konečně rozeběhly opravy našeho sboru, čímž se 
tento stal na čas nepoužitelným. V květnu jsme 
vyjeli na návštěvu do holešovického sboru, 
abychom se podívali, jak to vypadá a funguje jinde. 
Pozdravili jsme se tam i s br. farářem Slavíkem, 
který zde nějaký čas sloužil a dali jsme o sobě zase 
trochu vědět. Teď přemýšlíme, kdy a kam vyrazíme 
příště. Účast na těchto akcích je z naší strany 
většinou stoprocentní, čímž se nemůže pochlubit 
jen tak někdo. Je to takový pozitivní vedlejší efekt 
toho, kolik nás je. Patříme sice početně 
k nejmenším obcím, ale o to jednodušeji se takové 
výjezdy organizují a nikdo si nemůže být jist, jestli 
se u něj náhodou neočekávaně neobjevíme. Tedy 
jako ve sboru, neohlášené spanilé jízdy po bytech 
zatím neděláme.  

Přeji Vám tedy hezké léto a příjemně prožitou 
dovolenou, pokud se někam chystáte a po 
prázdninách nashledanou. Já se teď musím trochu 
věnovat škole, začíná být neodbytná, asi ji 
zaženu... 

Vladislav Pek 

FINANČNÍ PORADENSTVÍ    13. 
JSTE SPRÁVNĚ POJIŠTĚNI PROTI ŽIVL ŮM? 
Milí čtenáři, 
jistě mnozí z Vás sledovali neblahé důsledky vichřice, 
která se přehnala přes naše území a způsobila škodu za 
téměř 900 miliónů korun. Vítr ničil auta, domy a vše, co 
mu stálo v cestě. O štěstí v neštěstí mohou mluvit ti, kteří 
majetek měli poiištěný proti živelnímu riziku.   
A jak jste na tom Vy? Jste správně pojištění proti 
živlům? 
Proti živlům si můžete pojistit jak bydlení – tedy 
domácnost nebo nemovitost, tak auto. Při výběru pojistky 
je třeba vědět, jaká živelní rizika pojištění pokrývá a za 
jakých okolností Vám pojišťovna nezaplatí nic - jde o 
výluky z pojištění. V pojistné smlouvě musí být přesně 
definován rozsah pojištěných rizik . 
Proti jakým živl ům se můžete pojistit? 
- požár, výbuch, kouř 
- přímý úder blesku, nepřímý úder blesku (přepětí 

v síti) 
- pád letadla, jeho dílů a nákladu 
- rázová vlna způsobená nadzvukovými letadly 
- vichřice, krupobití 
- tíha a sesuv sněhu 
- zřícení skal, sesuv půdy 
- pád kamenů, stromů, stožárů nebo sloupů veřejného 

osvětlení či telekomunikací 
- pád sněhové laviny 
- povodně, záplavy, zemětřesení 
- náraz dopravního prostředku nebo jeho nákladu 
- únik kapalin z vodovodu 
- poškození nebo zničení potrubí nebo topných těles 

vodovodních zařízení v důsledku přetlaku nebo 
zamrznutí kapaliny 

- poškození nebo zničení kotlů, nádrží a výměníkových 
stanic vytápěcích systémů v důsledku zamrznutí 
kapaliny 

- vystoupení vody z odpadního potrubí 
Dbejte vždy na to, abyste si nechali majetek pojistit na 
částku, která odpovídá jeho hodnotě a neměli ho 
podpojištěný. Výši pojistného plnění, tedy případné 
náhrady škody, ovlivňuje také zvolená cena pojištění, 
existuje časová nebo nová cena. Časová cena je sice 
levnější, protože bere v úvahu opotřebení, ale i pojistné 
plnění, je potom nižší. Nová cena je stanovena tak, abyste 
od pojišťovny dostali takovou částku, za kterou si pořídíte 
zničenou věc znovu ve stejné kvalitě. Cenu pojištění je 
možné snížit tzv. spoluúčastí nebo různými slevami. 
Spoluúčast udává, v jaké míře se budete podílet na škodní 
události, tj. o jakou část se sníží náhrada škody od 
pojišťovny. Slevy z pojištění jsou rozdílné dle 
jednotlivých pojišťoven. Ušetřit na pojistném můžete i 
volbou frekvence placení, čím delší je interval placení, tím 
platíte méně. Naopak vyšší pojistné je v Praze a ve 
velkých městech než na vesnici.  
Pojistění domácnosti slouží pro případ, že dojde ke škodě 
na vybavení domácnosti. Vztahuje se ale jen na věci, které 
jsou uvedeny v pojistných podmínkách. Pojištění 
nemovitosti se vztahuje na škody na stavbách. Pojištění 
nemovitosti můžete uzavřít nejen na rodinný dům, ale i 
když bydlíte v bytě, pojistit můžete i ostatní stavby na 
pozemku – například plot, kůlnu, garáž apod.  



Zatímco povinné ručení chrání auto toho, koho nabouráte, 
havarijní pojišt ění chrání auto vaše, a to škody při 
havárii, odcizení či živelní pohromě. Toto pojištění je 
dobrovolné a ve srovnání s povinným ručením dražší. Jeho 
cena roste s hodnotou vozidla, cenami náhradních dílů a 
oprav. Naopak zvýhodněni budete, když vaše vozidlo je 
zabezpečeno proti krádeži víc, než pojišťovna požaduje.  
Přeji Vám, aby živelních událostí bylo co nejméně a 
v případě, že nastanou, abyste patřili k těm šťastnějším 
z nešťastných, kteří dostanou odpovídající náhradu za 
poškozenou domácnost, nemovitost či auto. Ráda Vám 
pomohu při výběru takového pojištění, abyste byli zcela 
kryti proti živelním pohromám. Na vaši návštěvu se těší 

Ing. Milena Kysilková, finanční poradkyně 
 
 

Co budeme dělat s odpady?  5.část 
Třídění skla 
Sklo bylo historicky první komoditou, která se u nás 
začala sbírat pomocí zvláštních nádob umístěných na 
veřejných prostranstvích. V oněch historických dobách se 
jednalo většinou o dvě nádoby, jedna na čiré a jedna na 
barevné sklo. Nyní je na sklo většinou nádoba jedna, 
zelené barvy na sklo smíšené, ale návrat kontejnerů na čiré 
sklo je nejspíš nezadržitelný. 
Do kontejneru lze odkládat veškeré obalové (lahve a 
sklenice) a tabulové sklo. Pro další zpracování je velmi 
vhodné, aby sklo v nádobě bylo co nejméně rozbité. Láhev 
vhazujte do kontejneru na sklo bez uzávěru. Etiketu není 
třeba strhávat. 
Do kontejneru se nesmí ukládat drátosklo (bezpečnostní 
sklo s drátěnou sítí), autoskla, zrcadla, keramika, a 
porcelán. Ideální je, pokud se lahve zbaví kovových 
uzávěrů.  
Kontejnery na sklo se obvykle vyvážejí jednou za měsíc. 
Hmotnost obsahu 1100 litrového kontejneru se pohybuje 
okolo 130 kg. Svozové firmy sklo dále netřídí, pouze z něj 
vybírají největší nečistoty a skladují ve velkokapacitních 
kontejnerech. Sebrané sklo se následně převáží na 
speciální třídící linky, které upravují sklo podle potřeb 
skláren. Na lince se sklo nejprve ručně zbaví velkých 
příměsí. Poté se nadrtí a dopravuje se po pásu k laserovým 
čidlům. Ty každý střep prosvítí a pokud střep nelze 
prosvítit nejedná se o sklo a proudem vzduchu se tato 
nečistota odfoukne pryč z pásu. Pro sklárny je pak 
připravena skleněná drť požadovaných parametrů. Při 
výrobě bílého skla se nikdy nesmí dostat do pece sklo 
barevné. Barevné nebo čiré sklo se odváží ke zpracování 
do skláren. 
Z vytříděného skla se opět vyrábí skleněné výrobky. 
Recyklací skla se dá ušetřit přes devadesát procent energie 
než při výrobě z přírodních zdrojů, velké množství písků, 
živce a dalších nerostů, jejichž těžba hyzdí krajinu. 
Nejčastěji se takto vyrábí lahve na minerálky a pivo a jiné 
skleněné výrobky. Recyklace skla je teoreticky 
neomezená, ale pro speciální výroby se používá větší podíl 
primárních surovin. 
Nádob na sklo je u nás celkem 23. Odpad se sváží 1x za 
14 dní, případně 1x za měsíc. 

 
 

Vážené dámy a pánové, spoluobčané Hostivice, 
především Vám chci poděkovat za komunální 

volby do zastupitelstva města. Díky Vašim preferenčním 
hlasům jsem postoupil na prvé místo kandidátky a byl za 
ČSSD zvolen. Po těchto volbách se ustavila u nás 
v Hostivici na radnici nová koalice – ODS s podporou 
nezávislých. ČSSD zůstává tedy nadále v roli opozice. 
Jako opozice cítím velkou odpovědnost za vývoj našeho 
města a tak jsem paní starostce ODS nabídl pomoc při 
získávání finančních prostředků na smysluplné aktivity a 
projekty. Do státního rozpočtu na letošní rok se mi 
podařilo prosadit dotaci 7 milionů na obnovu zeleně a 
ochranu životního prostředí v Hostivici. Její plné využití 
bude na radě města a já se samozřejmě budu 
v zastupitelstvu zajímat o to, na co všechno a jak účelně 
byly tyto prostředky využity. Bohužel má snaha získat i 
dotaci cca 100 mil Kč na dostavbu školy nebyla zatím 
úspěšná a bude hodně záležet na aktivitě vedení města, 
kterou jsem připraven nadále podporovat. Na zasedáních 
zastupitelstva upozorňuji vedení radnice, že nesmí 
zapomínat na možnost získat dotace z fondů EU. Bylo pro 
mě nepříjemným překvapením, že město doposud nepodalo 
žádnou žádost – projekt, který by mohl usilovat o 
financování z peněz EU. Doufám, že nové vedení mé 
připomínky nepodcení a co nejrychleji začne usilovat o 
tento typ dotací. V Poslanecké sněmovně jsem pomohl 
prosadit návrh kolegy z ČSSD – Šplíchala na dotaci 8 
milionů na další rozvoj sportovního areálu Sokola ve 
Břvích. Navíc při zasedáních zastupitelstva města 
prosazuji, aby každý nový větší investor, který chce 
v našem katastru něco stavět, přispěl částkou odpovídající 
rozsahu projektu do pokladny města. Velmi nelibě nesu 
snahu některých investorů obestavět Hostivici skladištními 
halami, ale zdá se, že je to leckdy těžko zvratitelné dědictví 
předešlých vedení radnice. Doufám, že ostatní přesvědčím, 
abychom zabránili novým projektům. Snažím se ostatní 
zastupitele přesvědčit, že není vůbec nutné spěchat 
s prodejem pozemků města letišti k výstavbě nové dráhy, 
kterou považuji pro obyvatele Hostivice za vážnou hrozbu. 

V minulém dopise, rozesílaném před komunálními 
volbami, jsem Vás informoval, že také chci v Hostivici 
otevřít menší pobočku ambulantního zdravotnického 
zařízení Paracelsum s.r.o., které již řadu let provozujeme 
v Praze. Ambulance již v Hostivici funguje a je Vám denně 
po telefonickém objednání k dispozici v Letní ulici. 
Poskytuje služby v oboru – interní lékařství a praktické 
lékařství pro dospělé. Ošetřujeme pacienty všech 
zdravotních pojišťoven a bez jakéhokoliv doporučení 
jiným lékařem. U praktického lékaře se můžete 
zaregistrovat a samozřejmě v případě potřeby dostat 
pracovní neschopnost, poukaz na lázně atp. Telefonické 
objednání ( tel č. 739 430 985) je nezbytné proto, aby 
v našem zařízení nikdo nemusel čekat a byl prakticky vždy 
ošetřen přesně v čase na který byl objednán.  

Vážení spoluobčané, jsem přesvědčen, že jako 
Vámi zvolený zastupitel města mám povinnost Vás čas od 
času informovat o chodu zastupitelstva a problémech 
našeho města. Budu se tedy na Vás příležitostně obracet 
obdobnými dopisy. Další informace můžete nalézt 
průběžně na mých internetových stránkách www. 
zhavydrath.cz či www.rathdavid.cz. 

MUDr.David Rath 



SPOLKY 
 

Český svaz chovatelů 
75. výročí založení spolku 
v Hostivici 
Od poloviny 19.století se v Rakousko-

uherském mocnářství stupňovaly snahy pokrokových 
občanů k vytváření spolků, které by naplňovaly jejich 
zájmy. Mocenské síly však těmto zájmům nebyly vůbec 
nakloněny. Až teprve v roce 1867 byl schválen c.k. 
Spolkový zákon, který povoloval osobám se sdružovat do 
zájmových organizací. Již v roce 1880 se registrovalo 
v Českých zemích přes 500 různých spolků. Z počátku to 
byly hasičské sbory, sokolské jednoty, dále spolky dle 
zájmové činnosti – čtenářsko podpůrné, zahrádkáři, 
včelaři, chovatelé, turisté a jiné. 
V našich obcích byl jako první založen v dubnu 1889 
čtenářsko podpůrný spolek Hostivít a následovaly další : 
Sbor dobrovolných hasičů Hostivice (1890), Sokol (1892), 
Národní jednota severočeská (1896), Sbor dobrovolných 
hasičů Litovice, podpůrný spolek Havlíček (1899), Církev 
československá (1925), Vlastenecko dobročinné obce 
baráčníků - Hostivice, Litovice a Topolany Břve (1930), 
odbočka Československého červeného kříže, Sdružení 
zahrádkářů Preissler (1931), Spolek chovatelů drobného 
zvířectva (1932) a Včelařský spolek pro Hostivici a okolí 
(1933). V roce 1928 bylo v obci Hostivice zapsáno 21 
spolků a organizací. Jejich činnost se postupem doby 
měnila, některé zanikly, některé jsou činné i dosud. Autor 
tohoto příspěvku zpracovává historii všech seskupení 
činných na území obcí Hostivice a Litovice. 
V letošním roce uplyne 75. let, kdy se sešla parta 
devatenácti nadšenců v sobotu 6.srpna 1932 v restauraci U 
Šroubků – Český lev a zde založili Spolek chovatelů 
králíků a drobného zvířectva Hostivice. Do vínku si 
tenkrát dali výstižné heslo „ Skutky našich předků buďtež 
nám vzorem a také výstrahou “. Prvním předsedou byl 
zvolen Antonín Hakl, I. místopředsedou byl Antonín 
Závora a jednatelem Jan Jež. Již v roce 1933 uspořádal 
spolek odbornou přednášku o chovu domácího zvířectva, 
členové spolku pořádali v neděli dopoledne prodejní burzy 
domácích zvířat a veřejnosti se představili při I. Veřejné 
přehlídce chovaných zvířat na dvoře hostince Český lev, 
starší generaci znám po názvem U Marty, pro současníky 
se jedná o prostor prodejny potravin Filip. Ve dnech 8. a 
10.6 1935 to byla již I. výstava králíků, holubů a drůbeže 
na dvoře statkáře Tomáše Chlupatého. Následovaly pak 
výstavy každým rokem, většinou v červenci o hostivické 
pouti.  
Pak nastal Protektorát, svět zachvátila 2.světová válka. 
Válečné útrapy postihly i místní chovatele. Člen výboru 
Štěpán Drda, civilním zaměstnáním tiskař, se v době 
heydrichiády zapletl do rozšiřování falešných 
potravinových lístků, byl zatčen a později i popraven. 
Potraviny byly jen na příděl, v obci se zvyšoval počet 
chovatelů domácího zvířectva, kteří si tím řešili 
samozásobení svých rodin. Lidé vyžínali příkopy, polní 
cesty, sbírali klásky na polích, překopávali bramborová a 
řepná pole, aby mohli vyživit více zvířat a tak si vylepšit 
válkou ochuzený jídelníček. Rozšířil se domácí chov koz, 

dle možností se držela jatečná prasata, líhla se kuřata, 
kachňata, housata, v každém domku se chovali i králíci. 
Chovatelé holubů museli hlásit na policejní stanici počty 
svých opeřenců. Z drůbeže byla předepsaná odevzdávka 
vajec – z jedné slepice 65 vajec, na kachnu 30 vajec a na 
liliputku 50 vajec. Z domácích porážek prasat byl odvod 5 
kg škvařeného sádla. V roce 1944 došlo k omezování 
chovu králíků. Organizovaný chovatel směl držet jen 
1 samce, 3 chovné samice, neorganizovaný 1 samce, 1 
samici. Počet zvířat nebyl do 30.11 omezen, po tomto 
termínu bylo povoleno držet maximálně 10 kusů králíků. 
U zájemců o chov holubů nebylo povoleno zakládání 
nových chovů. Postupně přistoupili do spolku další 
členové, v té době bylo zapsáno přes 400 řádných členů.  
Nezapomenutelná byla Jubilejní výstava domácího 
zvířectva o hostivické pouti ve dnech 25. a 26.7.1944. Ta 
se uskutečnila na dvoře zájezdního hostince U Koruny, 
dnes čínská restaurace a podnik PTV. Výstavní klece a 
kotce se zvířaty zaplnily celý dvůr.  
Po osvobození v roce 1945 se vedení chovatelských 
spolků několikráte měnilo, byly zrušeny župy, měnily se i 
správní okresy a změnila se i politika v nové republice. 
Někteří zakládající členové spolku se odstěhovali do 
pohraničí. Velmi významná byla Valná hromada 6.2.1949, 
kdy již ve společnosti vanul východní vítr. Nutno 
poznamenat, že členové spolku i nadále chovali své 
králíky, holuby a drůbež se stejnou láskou a pečlivostí 
jako dříve. Převládalo letité přátelství a kamarádství nad 
politickou orientací každého člena. 
Dne 20.1.1957 byla v Praze ustavující konference 
jednotného Československého svazu chovatelů drobného 
zvířectva, která již byla plně v režii státní moci. Místní 
chovatelé pořádali pravidelně výstavy, přednášky, 
autokarové zájezdy. Dovedli se i bavit. V restauraci Sport 
– U nádraží se uskutečnil Maškarní bál, v kulturním domě 
AZKG - všeobecně známém „kulturáku Zichovky“ – 
uspořádali znamenité králičí hody. 
Trvalým problémem bylo zajišťování dostatku krmiv pro 
chovaná zvířata. Vytvořením zemědělských družstev a 
hospodařením státních statků skončil volný prodej zrnin. 
Organizovaní chovatelé za předpokladu splnění 
předepsaných odevzdávek masa králíků, holoubat, vajec, 
ovčí a angorské vlny dostávali ze státních fondů záchovné 
příděly jadrných krmiv. Díky vstřícnosti vedení 
zemědělského družstva se podařilo získat pronájem tzv. 
okrajových malých, velké mechanizaci nedostupných 
pozemků. Na nich si pak členové pěstovali obiloviny, 
řepu, brambory a pícniny pro svá zvířata. Na zabezpečení 
těchto prací zakoupila organizace traktor a zemědělské 
nářadí.  
V roce 1968 měla organizace 44 členů, kteří odevzdali do 
státních fondů 127 kg masa králičího, 712 kg / 12 820 
kusů vajec, 18 kg masa holoubat, 554 králičích kožek, 37 
kg angorské srsti, 139 kg ovčí vlny a 2 kg husího peří. 
V roce 1971 se organizace rozrostla o další odbor a to 
chovatele okrasného ptactva. Došlo i ke změnám vedení 
organizace. Předsedou byl zvolen František Jabůrek, 
místopředsedou Ing. Josef Hrdlička, jednatelem Ing. 
Antonín Štětka a pokladníkem Bedřich Hájko st. 
Mimořádný úspěch zaznamenala ve dnech 16. a 18.6.1972 
Jubilejní výstava ku 40. výročí založení organizace. Ta se 
uskutečnila v kryté hale ZNZ Ruzyně, U Bažantnice. 



Vedle drobného zvířectva byla výstavka loveckých trofejí 
místních myslivců, prodej květin podniku Sempra Jeneč. 
Návštěva byla velice pěkná – 1 394 dospělých, 739 dětí a 
navíc zdarma všichni žáci místních škol. Slavnostní 
výroční schůze byla až 19.1.1973 v kulturním domě 
AZKG. Významná byla účast zástupců složek z obce, 
hostů ze sousedních organizací. Řada členů obdržela 
cenná chovatelská vyznamenání. Radostnou atmosféru 
podpořily i vepřové hody, tanec za doprovodu orchestru 
Václava Hatschbacha, končilo se až nad ránem. 
Činnost organizace byla velmi pestrá, pořádaly se 
pravidelné červnové výstavy, burzy s tombolou živých 
zvířat. V Dělnickém domě byla uspořádána 1.11.1974 
I.výstava okrasného ptactva. Úspěšně si vedl i kroužek 
mladých chovatelů. Výborných výsledků dosahovali bratři 
Růžičkové, A. Stříbrný ml., L. Kudrna, Z. Appl, M. 
Krajský, P. Jabůrek, bratři Malíkové. Mladá chovatelka 
Iva Štětková zvítězila v okresním kole, na celostátní 
soutěži v Hlinsku obsadila 2. místo a za odměnu byla 
hostem mezinárodní výstavy Interschau v Lipsku – NDR.  
Rok 1977 byl ve znamení oslav 700 let výročí založení 
obce Hostivice. Chovatelská výstava byla 25. a 26.7.1977 
v kryté hale JZD v Jenečku. Novinkou byla ukázka chovu 
arabských koní. Na podzim se uskutečnila na sále 
Dělnického domu historická výstava. K oslavám se 
připojili i chovatelé, zde bohužel došlo k nenahraditelné 
ztrátě. Neznámý pachatel odcizil pamětní medaili a 
plaketu Ivy Štětkové za vítězství v celostátních soutěžích 
mladých chovatelů. 
Organizace pořádala akce, aby naspořila finanční 
prostředky k zakoupení pozemku nebo opuštěného objektu 
pro pořádání výstav a spolkovou činnost. Až v roce 1981 
se podařila koupě zbořeniska bývalého sálu U Prchalů a 
prostoru Dolní Sádky. Jednalo se o vyhořelý sál, 
devastovaný sklad hnojiv, močál a divokou skládku. 
Nadšení pro práci bylo veliké, postupně se dařilo budovat 
chovatelský areál. Podařilo se získat finanční půjčku od 
Svazu chovatelů v Praze, když došly peníze tak nastoupila 
sbírka mezi členy. Tenkrát se vybralo dost peněz, některé 
částky byly i čtyřmístné. Pracovalo se každou sobotu, je 
třeba vzpomenout výborné vedení stavebních prací 
Vojtěchem Srbou.  
V sobotu 4.2.1984 měl premiéru v Dělnickém domě 
I. Chovatelský ples. Červnová výstava 16. a 17.6.1984 
byla již v prostorách chovatelského areálu U Litovické 
tvrze. Navíc všichni králíci, holubi, drůbež a exoti byli 
vystaveni ve vlastních klecích organizace.  
Činnost organizace byla úspěšná, členové prodávali živé 
králíky firmě Jatky Kolín, vejce prodejnám Jednota, ovce 
Jatkám Kladno, maso králičí pražským prodejnám Ryby – 
drůbež, angorskou vlnu Vlněně Bystré u Poličky, ovčí 
vlnu ZZN Ruzyně a kožky Sběrným surovinám. 
Pravidlem se stalo, že každým rokem při Okresních 
dožínkách a mírové slavnosti Praha západ chovatelé spolu 
se zahrádkáři a včelaři zajišťovali výstavní expozici na 
Husově náměstí. 
Za rok 1986 byla naše chovatelská organizace města 
Hostivice vyhodnocena jako nejlepší, od ÚV ČSCH Praha 
obdržela nejvyšší svazové vyznamenání „Čestnou vlajku 
ČSCH“. Odměna byla zasloužená. Pro veřejné zásobování 
odevzdali členové 14 755 kusů vajec, 840,7 kg masa 
králičího, 665,8 kg masa skopového, 3 872 kusů králičích 

kožek, přes 10 tun druhotných surovin. Bylo odpracováno 
14 133 brigádních hodin pro organizaci, dále pro město 
4 616 hodin a na pomoc zemědělství 1 713 hodin. 
Hodnota představovala 428 209 Kč, v průměru na jednoho 
člena 7 785 Kč. Ještě před nástupem zimy se podařilo 
dokončit dostavbu sálu. Střešní vazníky, střechu a stropní 
panely dodala firma BIOS Sedlčany, vznikl pěkný prostor 
pro společenskou činnost. Výroční členská schůze 1987 
byla v tomto sále sice jen při svíčkách, ale byla již ve 
vlastním. V témže roce mladý veterinář MVDr. Luboš 
Kudrna vedl při místní Základní škole chovatelský 
kroužek. Příjemná byla 18.11.1988 zpráva ÚV ČSCH, že 
na základě trvale výborných výsledků při výstavbě 
chovatelského areálu U Litovické tvrze byla půjčka 200 
000 Kč převedena jako nenávratný finanční příspěvek pro 
ZO ČSCH Hostivice. 
Výroční členská schůze 16.3.1990 probíhala 
v porevolučním kvasu. Nutno poznamenat, že v naší 
chovatelské organizaci se žádné změny nekonaly. Nikdy 
se zde nepěstovaly politické rozpravy a tak si každý člen 
jen zhodnotil své svědomí, jak se v minulosti choval, zda 
někomu neublížil. Předsedou byl zvolen MVDr. Luboš 
Kudrna, místopředsedou Ing. Josef Hrdlička, jednatelem 
opět Ing. Antonín Štětka CSc., pokladníkem Josef 
Koutecký. Na této schůzi přednesl jednatel významný 
projev. Z něho vyjímáme … „Chovatelská organizace 
měla vždy své hlavní poslání v uspokojování 
chovatelských zájmů svých členů, další činnost byla 
v mezích požadavků národní fronty. Jistě v budoucnu 
mnozí z nás nebudou jedné politické strany, sympatií, ale 
věřím že budeme k sobě milí, přátelštější, upřímní a 
ohleduplní s cílem zpříjemňovat si volný čas svého 
života“… 
Červnové výstavy se staly tradicí setkávání chovatelů. 
Dokonce byl hostivický příznivec až ve slovenském 
Komárnu, který zde každým rokem vystavoval pěkné 
stříbřité králíky. Návštěvníci těchto výstav kladně 
hodnotili květinové výzdoby ze Sempry, ze zahrady 
Vysoké školy zemědělské Praha, z lánské prezidentské 
flóry. Pozornosti se těšily unikátní ukázky bonsají Ing. 
Herynka z Prahy, sbírky skalniček a kaktusů pana Houšky 
a paní Barešové z Hostivice. 
Po sametové revoluci se uvolnil trh s krmivy. Byl zrušen 
systém odevzdávek chovatelských produktů a záchovných 
přídělů jadrných krmiv pro výživu zvířat. Pronajaté 
pozemky od JZD si převzali zpět jejich původní vlastníci a 
tak skončilo i polní hospodaření organizace. Členové si 
mohli koupit potřebná krmiva na volném trhu a nebo 
přímo od hospodařících zemědělců. 
Zdařilá byla Okresní výstava 15. a 16.6.1991, kde 
expozice králíků, holubů, drůbeže, exotů, ovcí, koz, 
kaktusů a alpinek přilákala přes dva tisíce dospělých 
návštěvníků, od dětí se vstupné již nevybíralo. Výstavu 
navštívili zdarma žáci škol z Hostivice, Jenče, Chýně a 
Prahy 6. Celostátní novinkou byla expozice Jerseyských 
krav, jalovic a telat ze školního statku Červený Újezd. 
Tato zvířata včetně koz a ovcí byla vystavena již v nově 
vybudovaném krytém prostoru, rovněž expozice holubů 
byla po prvé pod laminátovým přístřeškem.  
Červnová výstava 18. a 19.6.1994 byla ochuzena 
o expozici králíků, neboť v našem městě se vyskytl u 
neorganizovaného chovatele mor králíků. Novinkou byla 



expozice zahraničních plemen koz a masného skotu. Ve 
větší míře se prezentovaly podniky soukromého sektoru. 
Zahradní a lesní techniku nabízel Promat Tuchoměřice, 
Mountfield Kladno a Agromak Jeneč, chovatelské potřeby 
Zverimex, výrobky z kozího mléka a kožek Apricorn 
Dobříš a byla ještě celá řada dalších trhovců. Velký zájem 
byl o kuřice ze Sdružení Drůbež Chrustenice, na mnoho 
kupujících se nedostali kapři od pana Ficla z Chýně. 
Dne 11. února 1995 byl již XII. Chovatelský ples v místní 
sokolovně, neboť Dělnickým dům v předchozím roce 
vyhořel. Malé jubileum v roce 1997 – 65. výročí založení 
organizace oslavili chovatelé vydáním publikace o 
dosavadní činnosti od roku 1932 až po současnost. Další 
úsilí bylo podřízeno dokončovacím úpravám na areálu. 
Vše se dělo za přísného režimu úspornosti, podle hesla – 
„halíře dělají talíře“. Nový odbor psů za vedení předního 
československého kynologa Ing. Karla Hartla připravil na 
výstavní sobotní odpoledne Psí korzo, kde příchozí 
soutěžili o nejkrásnějšího psa. 
V roce 1998 byla Česká republika pověřena uspořádáním 
XXV. Evropské výstavy drobného zvířectva. Ta se 
uskutečnila v Brně, kde hostivičtí chovatelé získali 
výborná ocenění a poháry.  
Výbor organizace v roce 1999 rozhodl, aby byla 
opakovaně podána žádost na státní správu, k jednání 
o majetkových vztazích pozemků areálu U Litovické 
tvrze. Dosud se nepodařilo, stále tedy čekáme na 
stanovisko vlády a rozhodnutí parlamentu.  
Dne 20.3.2004 byl již XX. Chovatelský ples, opět byl 
vyprodán, výborná nálada s hudbou Harmonice – Grošáci 
z Libčic a v tombole nevídaných 496 cen. Letní výstava 
drobného zvířectva se uskutečnila se soutěží o poháry 
bývalých členů Františka Škopka a Václava Brandy. 
V ukázce Psí korzo byly uděleny dva poháry a každý 
účastník této přehlídky si nesl domů pytlík psích granulí. 
Vrcholem soutěžního maratónu byla XXVII. Evropská 
výstava drobného zvířectva v Praze Letňanech. I zde 
sklidili úspěchy naši členové za vystavená zvířata. Byl to 
chovatelský svátek, k vidění byl představen velký počet 
dosud nám neznámých zvířat.  
Stalo se již pravidlem, že měsíc červen je ve znamení 
hostivické výstavy, na podzim se pořádají okresní soutěžní 
výstavy v Hostivici nebo v Čísovicích nebo v Dolních 
Břežanech. Nově se těší oblibě lednová krajská výstava 
Náš chovatel v Lysé nad Labem, kde hostivičtí chovatelé 
dosáhli vynikajících úspěchů.  
Při slavnostní schůzi 13.4.2007 vzpomněli všichni členové 
památky těch, kteří chovatelský spolek v Hostivici v roce 
1932 založili, těch kteří i v dobách 2. světové války 
udrželi činnost chovatelské organizace i těch, kteří 
v nedávné době řady chovatelů opustili. V době poválečné 
byl několik let úspěšným předsedou František Jabůrek, 
kratší období Miroslav Nešvara, Celestín Blaho, Oldřich 
Beránek. Významně se zapsali do chovatelské historie i 
Antonín Sedláček, Antonín Hubač, Josef Knol, Antonín 
Pavlíček, Stanislav Plesnivý, Rudolf Červenka, Václav 
Kapalín, Václav Jirava, Václav Bohuslávek, František 
Kuzdas, Antonín Štětka st., Adolf Linhart, Ing. Jan 
Findejs, Vojtěch Srba, Mikoláš Nalyvajko, František Tax, 
Marie Křížová, Růžena Černá, Tomáš Málek, Bedřich 
Hájko st., Bedřich Hájko ml., F. Kohout, St.Burgr a řada 
dalších. 

Předsedou v osmdesátých létech byl Stanislav Najman, 
pak Ing. Josef Hrdlička a několik posledních období 
MVDr. Luboš Kudrna. Od roku 1971 je nepřetržitě 
jednatelem Ing. Antonín Štětka, svědomitého pokladníka 
Bedřicha Hájka st. nahradil Josef Koutecký, po jeho 
odstěhování z Hostivice funkci převzala Blažena 
Kudrnová, posléze Pavel Blaho a v současné době se 
o finance pečlivě stará Ing. Richard Konrád. Jistě by bylo 
možné jmenovat i další obětavé členy, kteří svoji prací 
přispěli k současné úrovni hostivické chovatelské 
organizace. Český svaz chovatelů - Základní organizace 
Hostivice má u veřejnosti dobrou firmu. V jeho areálu se 
pořádají celostátní trhy ovcí, svody a bonitace psů, 
v neposlední řadě renovovaný sál slouží k potřebám 
volebních účastí občanů v našem městě. Za posledních 25 
let vybudovali členové z rozpadlých budov, 
devastovaných pozemků, z močálu a skládky stánek pro 
setkávání chovatelů a pořádání výstav. Hodnota 
chovatelského areálu byla odhadnuta na téměř 5 miliónů 
korun. Tato skutečnost zavazuje dnešních 45 členů, aby o 
tento majetek pečovali a svoji další prací pomáhali 
k dalšímu rozvoji chovatelské organizace v Hostivici. 
Činnost organizace řídí současný výbor - předseda MVDr. 
Luboš Kudrna, místopředseda Ing. Josef Hrdlička, jednatel 
Ing. Antonín Štětka CSc., pokladník Ing. Richard Konrád, 
dále vedoucí odborností Martin Kortus DiS, Josef Lacina, 
Ing. Richard Konrád, Pavel Blaho, revizní komise 
předseda Miroslav Tomek, členové Magda Andrlová a Jiří 
Majer. Místní základní organizace sdružuje chovatele 
z Hostivice, Chýně, Jenče, Unhoště, Pavlova, Kladna - 
Dubí, Prahy - Sobín, Zličín, Řepy, Břevnov, Ruzyně, 
Střešovice, Dejvice, Stodůlky, Radotín, Chodov, 
Modřany, Jílové - Studené, Nové Telibi u Mladé Boleslavi 
a Mšece u Rakovníka. 
Jaká bude budoucnost? Chovatelé mají v plánu 
pokračování v dalším zvelebování areálu. Jedná se 
o dokončovací práce terénních úprav, o výsadbu zeleně, 
o opravu fasád na všech budovách a především o generální 
opravu střešní krytiny v hale pro výstavy králíků. Pro 
členy chtějí pokračovat v podpoře k chovatelství. Trvalou 
snahou musí být získávání dalších mladých nadšenců pro 
chov domácího zvířectva.  
Cílem je přátelství, pracovitost, pečlivost a poctivost. 

Antonín Štětka  
 
 
 

Vítání ptačího zpěvu  
u Hostivických rybníků  
Čtvrté vítání ptačího zpěvu u 
Hostivických rybníků proběhlo v úterý 1. 
května. Ornitologické akce se tentokrát zúčastnilo 14 lidí, 
z toho 5 dětí. Na Litovickém rybníku jsme pozorovali 
především nejméně 12 potápek černokrkých  a jednu 
čírku modrou . U Kaly přeletěl moták pochop a přímo 
jsme viděli jinak nenápadného šoupálka krátkoprstého. 
Dlouho hledanou slípku zelenonohou jsme slyšeli až po 
akci z mokřadu Chobot, na který se během dopoledne 
přesunuli z Kaly vyplašení poláci velcí. 
Přestože kvůli nemoci na akci zpočátku chyběl zkušený 
ornitolog, viděli jsme nejvýznamnější vodní ptáky 
Hostivických rybníků a později jsme slyšeli a díky 



ornitologovi Pavlovi Bergmannovi i poznali řadu dalších 
ptáků. Celkem jsme viděli 42 ptačích druhů, jejichž 
přehled je zveřejněn na stránce Hostivických rybníků 
www.volny.cz/hostivickerybniky. 
V sobotu 5. května směřovalo na Hostivické rybníky 
vítání ptačího zpěvu organizované Naučným střediskem 
ekologické výchovy z Kladna. Účastníci této exkurze 
ocenili především pozorování potápek černokrkých a zpěv 
rákosníka proužkovaného. 

Jiří Kučera, ČSOP Hostivice 
www.volny.cz/csop.hostivice 

 
Foto M.Křižková 

 

 

ZVEME VÁS K NÁVŠT ĚVĚ 

JUBILEJNÍ VÝSTAVY 
        králík ů, holubů, drůbeže, 

okrasného ptactva,  
ve dnech 23. – 24. června 2007    

 

spojené s prodejem 
• malé zahradní, chovatelské a lesní techniky 
• krmiv a krmných doplňků  
• chovatelských a zahradnických potřeb 
• zboží drobných podnikatelů 
• kuřat, kuřic, kachňat, housat a krůťat 

 

CHOVATELSKÝ AREÁL U LITOVICKÉ TVRZE  

sobota: 8-17  neděle: 8-12 
V sobotu od 14.00 oblíbená přehlídka psů 

PSÍ KORZO 
Podmínky pro předvedení psa: 
- platný zdravotní průkaz psa 
- základní ovladatelnost psa 

- přihlášky - 23.6.2007 od 13 do 14 hodin přímo v areálu 
Soutěží se o nejkrásnějšího psa, kategorie 

s původem a kategorie voříšků. 
Nejlepší budou odměněni poháry, diplomy a všichni 

účastníci dostanou speciální krmivo. 
Bohatá tombola - občerstvení 

 
 
 

SPORT 
Zpráva z tenisového oddílu Sokola Hostivice 
Nová tenisová sezona 2007 začala zápasem 
dospělých Hostivice „A“ vers. Hostivice „B“, kteří se 
letos potkali ve stejné třídě. V žákovské kategorii 
jsou letos nasazena 4 družstva. Pro děti a dorost 
funguje tenisová školička, která uvítá další adepty 
bílého sportu. 

Všichni členové tenisového oddílu jsou velmi rádi, 
že na stavbě sociálního zázemí a klubovny opět 
nastal pokrok. V loňském roce se podařilo 
realizovat přípojku vody až k hlavnímu řadu v 
Litovické ulici a provést hrubou stavbu šaten a 
klubovny. V letošním roce se podařilo dokončit 
šatny včetně sociálního zařízení, dokončit podlahy a 
osadit okna. Velký dík patří Středočeskému kraji, 
který naši činnost při výstavbě sportovního zázemí 
pro tenisový oddíl podpořil jak v roce 2006, tak 
letos grantem ze svého fondu pro sport. Bez této 
podpory by se realizace akce prodloužila nejméně o 
2 roky. 

Tenisový areál staví a finance dává dohromady od 
roku 1990 parta příznivců tenisového sportu a na 
jeho výstavbě byly odpracovány tisíce brigádních 
hodin. Jistě každý uzná, že v dnešní době, která je 
orientovaná na výkon a zisk, se jedná o unikátní 
záležitost, kdy je realizován sportovní areál bez 
silného investora. Je to krásná věc, že se stále 
najdou lidé, kteří dělají něco zdarma a pro oddíl. 
Bohužel během minulého roku byl náš areál 6x 
poškozen vloupáním. Proto bylo rozhodnuto, že v 
letošním roce bude v areálu působit správce.  

Přejeme všem členům tenisového oddílu, aby si 
svoje dílo užívali co nejvíce a našli si dostatek času 
pro pohyb na dvorci. Děkujeme všem příznivcům za 
jejich podporu včetně města Hostivice, které i letos 
tenisty podpoří částkou na sportovní činnost. 

Rádi přivítáme i další zájemce o sport, kteří si 
mohou na našich kurtech též zahrát, případně 
uspořádat turnaj. 

Za výbor tenisového oddílu Sokol Hostivice 
Ing.arch. Iveta Kohelová 

 

 



Sportovně relaxační víkend pro seniory v 
Lázních Bohdaneč 27.-29.4.2007 
Několik hostivických žen (ale nejen hostivických) se 
zúčastnilo sportovně-relaxačního víkendu pro seniory, kde 
si zacvičily auqaaerobik a 3 lekce zdravotního cvičení. 
Novou energii načerpaly perličkovou koupelí a následným 
zábalem, různými masážemi a návštěvou solné jeskyně. 
Tohoto víkendu se zúčastnily i ženy, které pravidelně nebo 
dokonce i vůbec cvičit nechodí. Cvičení zvládnou úplně 
všichni - do cvičení také nikoho nenutíme. 
Vzhledem k tomu, že měl tento víkend velký ohlas, bude 
se podobný víkend určitě opakovat - budete-li mít zájem 
se také zúčastnit nebo dopřát relaxační víkend svým 
rodičům, prarodičům, známým - termíny najdete na 
www.verahavlova.wz.cz nebo v hostivické Sokolovně 
na nástěnce nebo volejte 606 855 165, mailujte 
vera_havlova@centrum.cz.  

Věra Havlová 

 
 
RELAXACE, POHYB, ZÁBAVA PRO CELOU 
RODINU 
Chorvatsko - SAVUDRIJE nebo UMAG 29.6. - 8.7.2007 - 
ubytování v hotelu, polopenze, pro zájemce cvičení - 
poweryoga, zdravotní cvičení, bodystyling 
TURISTIKA, ZDRAV.CVIČENI, POWERYOGA - 
RAKOUSKO - St.Martin 
4.8. - 11.8.2007 - pro zájemce denně 2 cvičební bloky, 
ubytování v "prázdninovém domě", polopenze - 
POSLEDNI VOLNÁ MÍSTA 
více info Věra Havlová 
tel. 606 855 165 
vera_havlova@centrum.cz  
  
  

Z dopisů čtenářů 
My jsme tady taky 
My, kteří bydlíme v dolním Jenečku, jsme také občany 
Hostivice. Také platíme daň z nemovitosti, poplatky za 
odvoz komunálního odpadu, poplatky ze psů atd a přesto 
všechno ukazuje na to, že na nás naše krásné, slibně se 
rozvíjející město zvysoka kašle. 
Tak například - donedávna existovala lávka přes potok, po 
níž jsme se mohli dostat do "civilizovanějších" končin. 
Dnes je potok vybagrován (je hlubší a širší) a lávka 
zrušena. Takže k lékaři, s dětmi do školky či školy, na 

nákup, prostě kamkoliv do města, chodíme složitou 
kilometrovou oklikou nebo riskujeme zdraví při 
kaskadérských pokusech dostat se na druhou stranu na 
ulici a jít sídlištěm nebo skluzavkou dolů přes skálu a 
nebo jít a čekat na své děti v obavách, jestli na uzoučké 
stezce kolem trati v zimě, kdy je dlouho tma, se dostanou 
v pořádku domů. 
Proč se u nás nemůže točit autobus? Místo na točnu by se 
tu určitě našlo (třeba u rybníčka) a argument, že by v zimě 
nevyjel kopec, neberu, přece stačí důsledná údržba silnice, 
a ta je v rukou města. Žijeme tady my starší lidé, rodiny s 
malými dětmi, zdraví, nemocní a žijeme tady nejspíš 
proto, že se nám v Hostivici líbí. Právě proto by pro nás 
město mohlo udělat víc. Není tady obchod, jsou problémy 
dostat se k autobusu a naše děti musí přecházet 
karlovarskou silnici na velmi nebezpečném místě. Auto 
prý na přechodu zastaví. NEZASTAVÍ - a když bude dítě 
čekat na první dobrou duší, která mu dovolí přejít, dorazí 
do školy tak na druhou hodinu vyučování. 
A tak se ptám, vážení zastupitelé, zastánci životního 
prostředí, co s námi zamýšlíte, co pro nás uděláte, 
abychom mohli my i naše děti rovnoprávně a bezpečně žít 
s Vámi? 

Jitka Krotilová 
 

KULTURA 
Hostivický pravěk v roztockém muzeu 

Od 11. května do 16. září probíhá ve Středočeském 
muzeu v Roztokách u Prahy výstava Od úsvitu 
do soumraku aneb archeologie v praxi. Komorní výstava 
v malé výstavní místnosti vznikla k 50. výročí založení 
muzea a ukazuje, jak probíhá záchranný archeologický 
výzkum na lokalitě určené k zastavění od skrývky ornice 
až po konzervaci nalezených předmětů a sestavení 
závěrečné zprávy. 

Pro hostivické patrioty je tato výstava mimořádně 
zajímavá, protože ukazuje průběh výzkumu také na 
hostivických lokalitách, zejména na polykulturních 
sídlištích kolem Palouk a v lokalitě Sadová. Některé 
nálezy pocházejí i z lokality nad litovickou tvrzí, ve 
Vilové čtvrti. Na výstavě najdeme slepené hrnce a jiné 
nádoby, ukázky kostrových i žárových hrobů, bronzové 
spony a jiné předměty, kusy železných srpů i 
pozoruhodnou zvířecí sošku nalezenou v Hostivici-
Sadové, která se dostala na oficiální plakát výstavy. 
Omezený prostor výstavní místnosti umožňuje ukázat 
pouze zlomek nalezených předmětů, vždyť jen 
v Paloukách bylo postupně od roku 2001 objeveno a 
prozkoumáno několik tisíc pravěkých objektů… Přesto 
výstava umožňuje získat základní představu o tom, co 
bylo v Hostivici nalezeno, a rozšířit tak poznatky 
z odborných článků, o kterých jsem psal v Hostivickém 
měsíčníku již dříve. Můžeme jen doufat, že v budoucnu se 
podaří zpracovat reprezentativní materiál o hostivickém 
pravěku, který shrne starší výzkumy a zohlední více 
nových archeologických nálezů. 

Více informací o výstavě a provozní době 
roztockého muzea se dozvíte na stránkách www.muzeum-
roztoky.cz. 

Jiří Kučera 



Staročeské máje v Chýni 
Tato krásná tradice má v Chýni kořeny již v předválečných 
letech a obnovena byla Ing. Oldřichem Kusovským v roce  
1960. V sobotu 26.5.2007 hodinu po poledni za tropického 
vedra průvod chlapců s doprovodem trojice nezdolných 
muzikantů a bujarým pokřikem „Čí je májka?  - Naše! 
Komu ji dáme? – Nikomu!“ vyrazil na cestu od domu 
k domu, aby vyvedli, resp. slavobránou vynesli dívku od 
rodičů a všichni si s ní v kruhu zatančili. Kolem 16. hodiny 
rozkošatělý průvod doputoval na hřiště, kde pod vztyčenou 
májkou 12 párů, 24 děvčat a chlapců předvedlo Českou a 
Moravskou besedu. Výkon to byl obdivuhodný a úctyhodný 
a všechny tančící páry si zaslouží obrovské poděkování. 
Následoval obřad kácení májky a pak odnesení do domu 
šťastlivce, který získal její špičku. Vydařená slavnost byla 
zakončena večerní taneční zábavou pod širým nebem.  
                                                          Text a foto A. Křižková 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 



MUSICA DOLCE VITA 
 

 
 

Komponovaný večer hudby a poezie – takový byl podtitul 
květnového koncertu souboru MUSICA DOLCE VITA – a 
jeho členové Zbyňka Šolcová (harfa), Jan Machat (flétna) a 
Daniela Demuthová (mezzosoprán) ho naplnili beze 
zbytku.  

Text a foto A. Křižková 
 
 

Výstava kreseb 
 

Køíāe, kaple, kaplièky, boāí Køíāe, kaple, kaplièky, boāí Køíāe, kaple, kaplièky, boāí Køíāe, kaple, kaplièky, boāí 
muka a zvonièky Hostivickamuka a zvonièky Hostivickamuka a zvonièky Hostivickamuka a zvonièky Hostivicka    

 

autor: Michal Janský 
 

zámek Hostivice 
1. èervna – 31. srpna 2007 

 

Otevøeno:Otevøeno:Otevøeno:Otevøeno:    
Po, St: 8.00-17.30  Út, Èt: 8.00-15.30  Pá: 8.00-13.00Po, St: 8.00-17.30  Út, Èt: 8.00-15.30  Pá: 8.00-13.00Po, St: 8.00-17.30  Út, Èt: 8.00-15.30  Pá: 8.00-13.00Po, St: 8.00-17.30  Út, Èt: 8.00-15.30  Pá: 8.00-13.00    

 

 
 
 

                           M a t e ř s k é   C e n t r u m 

PROGRAM 
 

☻ČERVEN☺ 
13.6. St  * Zvířátkový stojánek na fotky (Katka B.) 
                * Říkadla a pro děti 
20.6. St  *  Zahradní slavnost na farní zahradě na 
náměstí (sraz před farou v 9.30 - poté zvoňte) - 
společné tvoření s balónky, hry pro děti a společné 
pohoštění - přineste si něco malého k zakousnutí 
Prosíme maminky, aby se na akce označené písmenem P 
přihlásily předem na níže uvedených tel. číslech nebo se 
zapsaly na seznamy visící v MC. 

WWW.MCHOSTIK.UNAS.CZ 
TELEFON: Lucka 721 455 288, Ivana 607 679 701, 

Lucka S. 724 912 918 
 
 

Z POLICEJNÍCH DENÍKŮ  
- REPUBLIKOVÉ POLICIE 
4.4. Vloupání do stavební buňky v 

zahrádkářské kolonii Jeneček. Ukradeny 
byly lešenářské trubky, škoda - 5 000 Kč. 

6.4. Odcizení svahové lžíce z bagru v ulici B.Němcové. 
Škoda - 300 000 Kč. 

6.4. Pokus o krádež okapových svodů z kostela - 
pachatel byl dopaden. 

6.4. Odcizení osobního automobilu Renault Megan v 
ulici Komenského. Škoda 170 000 Kč. 

6.4. Vloupání do 4 sklepních kójí v ulici Kmochva. U 3 
kójí došlo pouze k rozlomení zámku, škoda 600 Kč, 
v jedné kóji byly ukradeny kolečkové brusle, škoda 
3 000 Kč. 

7.4. Dopaden byl pachatel krádeže lešenářských trubek 
na parcele domu z 27.2.2007.  

10.4. Odcizení motoru u posunu brány v ulici Sadová. 
Škoda - 17 000 Kč. 

16.4. Pokus o krádež osobního vozu Mazda v ulici 
Sokolská. Škoda 15 000 Kč. 

17.4. Vloupání do sklepní kóje v ulici Kmochova. 
Ukradeno bylo horské kolo, škoda - 12 000 Kč. 

22.4. Odcizení osobního automobilu Ford Escort v ulici 
B.Němcové. Škoda 110 000 Kč. 

23.4. Krádež měděného kabelu z hrubé nezajištěné 
stavby rodinného domu v ulici Jenečská.  

 Škoda 40 000 Kč. 
28.4. Odcizení osobního vozu Škoda Felicia v ulici 

Prostřední. Škoda 60 000 Kč. 
1.5. Vloupání do 2 sklepních kójí v ulici Školská. 

Ukradena byla dvě horská kola a brašna s nářadím. 
Škoda 40 000 Kč. 

2.5. Krádež nářadí z dílny rodinného domu v ulici 
Souběžná. Škoda - 35 000 Kč. 

4.5. Odcizení osobního automobilu Opel Omega v ulici 
Prostřední. Škoda 15 000 Kč. 

7.5. Vloupání do garáže v Jasanové ulici, ukradeny byly 
jízdní kola. Škoda 18 000 Kč. 

17.5. V ulici Čsl. armády před hotelem Chmelový keř 
došlo do vloupání do dvou automobilů - VW 
Transporter a Ford Transit. Ukradeno bylo nářadí. 
Škoda 36 000 Kč. 

23.5. Navrtání do nádrže a krádež benzínu z automobilu 
Škoda Felicia v Nerudově ulici. Škoda 5 500 Kč. 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
PODĚKOVÁNÍ 
Děkuji Městskému úřadu Hostivice za blahopřání a hezký 
dárek k mým 85. narozeninám. 

Stanislava Šmídová 
************************************************ 
Děkuji všem za projevení upřímné soustrasti nad úmrtím 
mého manžela, 

pana Františka Valtra. 
Děkuje manželka a dcera Libuše 

 

VZPOMÍNKA 
Dne 9. června 2007 uplyne již 50 let od tragického úmrtí  

pana Jaroslava Tesaře. 
Stále vzpomínají dcera Jaruška s rodinou a manželka Růža.



INZERCE  
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OZNÁMENÍ 
Praktický lékař pro děti a dorost 

MUDr. Martin Preiss 
U cihelny 991, Unhošť 
℡℡℡℡ 312 697 519 

martinpreiss@seznam.cz www.martinpreiss.net 
Pondělí 13-16, úterý 8-11, středa 15-17 

čtvrtek 14-17, pátek 8-11 
 

 

PEDIKÚRAPEDIKÚRAPEDIKÚRAPEDIKÚRA    
P-Shine manikúraP-Shine manikúraP-Shine manikúraP-Shine manikúra    
Alena Matìjková 
U Sádek 643, Hostivice 

���� 220 980 385,  220 980 385,  220 980 385,  220 980 385, ���� 608 552 043 608 552 043 608 552 043 608 552 043    
 

 

 

Ekologická úprava vody 
proti  

vodnímu kameni a korozi 
pro domácnosti i průmysl. 

 
Technologie ISB: 
 je bezúdržbová 
nevyžaduje provozní  
náklady není magnetická  
ani chemická úprava 
 

 
Sionex, s.r.o. 

Ing. Richard Roušal 
Tel.: 777 573 769    Fax: 246 024 978 

E-mail: ing.rousal@ion.cz 
www.ion.cz 

 
 
 
 

 
 

ANGLIÈTINA 
 

pøíprava k maturitìpøíprava k maturitìpøíprava k maturitìpøíprava k maturitì    
 

� 606 439 076 
 

 

Nemáte program pro Vaši 
holčičku nebo chlapce? 

 

V srpnu bude otevřena brána 
 

Dobré Herny Dobré Herny Dobré Herny Dobré Herny 

DobrovízDobrovízDobrovízDobrovíz    
 

Pokud máte zájem, podívejte 
se na neoficiální a od srpna 

oficiální webové stránky  
 

www.dobroviz.cz 
 

���� 603 713 497 
 
 

Zdravotnické zařízení v Praze-Řepích 
přijme 

správce uāivatelských programùsprávce uāivatelských programùsprávce uāivatelských programùsprávce uāivatelských programù    
Více informací a kontakt na 

www.domovrepy.cz - nabídka zaměstnání 
 
 

 
Technické služby Hostivice 

přijmou 
� na půl úvazku zahradníka  

(i důchodce, nejlépe z Hostivice) 
� pracovníka na veřejné práce 

týkající se zeleně a úklidu města. 
 

Informace poskytne pí. Chalušová 
 

℡℡℡℡ 220 980 014 
 

 

HLEDÁME 
pracovníka na třídění odpadu 

a drcení plastů 
 

� 737 501 251 - p. Vlček 
T.O.P. Umwelt, U Sušičky, Hostivice 

Osobní návštěva nutná



INZERCE  

 

 

Policie České republiky 
okresní ředitelství Praha – venkov 

 
Nabízí uplatnění uchazečům se zájmem o policejní práci v přímém výkonu služby u Policie České republiky. 
Policistou se může stát občan ČR, starší 18 let, který o přijetí písemně požádá, je bezúhonný, má úplné středoškolské 
vzdělání, je fyzicky, zdravotně a duševně způsobilý pro přímý výkon služby, není členem politické strany, nevykonává 
živnostenskou nebo jinou výdělečnou činnost.  

Nabízíme 
- zajímavou práci policistů na obvodním oddělení Hostivice 
- možnost profesního růstu 
- možnost dalšího vzdělávání 
- dobré platové podmínky 

 
Pokud splňujete uvedené podmínky, můžete se přihlásit na obvodním oddělení Policie ČR, Litovická 783, Hostivice, 
telefon 220 980 482  
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NABÍZÍM: 
 

 

• FINANČNÍ PORADENTSTVÍ 
(pojištění životní, investiční, majetková 

a odpovědnostní) 
 

• INVESTIČNÍ PORADENSTVÍ 
(investiční a spořící programy) 

 

• HYPOTEČNÍ ÚVĚRY 
(úvěry ze stavebního spoření) 

 

• PRO OSTATNÍ ZÁJEMCE 
ZAJÍMAVOU PRÁCI VE VÝŠE 
UVEDENÝCH OBLASTECH. 

    
    
    

Obraťte se na: 
Ing. Milenu Kysilkovou 

finanční poradkyni 
Husovo náměstí 193, 253 01 Hostivice 

 
����775 171 606 

e-mail: kysilkova@benefitfinance.cz 
 
 
 
 

 

MUDr. Mgr. Jana KopačkováMUDr. Mgr. Jana KopačkováMUDr. Mgr. Jana KopačkováMUDr. Mgr. Jana Kopačková    
 

lékařská ordinace 
otevřena od ledna 2006 

 

OBOR INTERNA 
A REVMATOLOGIE 

 

Husovo náměstí čp. 193, Hostivice 
(vedle Městského úřadu Hostivice) 

 

tel./fax: 220 571 495 
 

 
K vyšetření je potřebné se objednat 

a mít doporučení od praktického lékaře. 
 

 

TAXI 
JAROSLAV  FIALA  -  

HOSTIVICE 
po-so  18.00- 04.00 - jinak dle dohody 

� 723 866 545 
 

 

STAVITELSTVÍ  RGU 
ANTONÍN  UNGER 

STAVITEL 
 
  

• veškeré stavební práce 
• stavby RD na klíè 
• podkrovní vestavby 
• úpravy bytových jader 
• rekonstrukce objektù 
• projekce 
• vlastní doprava vozy  
avia sklápìè 

• zemní práce 
 
 

 Dobrovíz 9,  252 61 Jeneč  
�/fax: 233 900 732 

� 602 217 544 
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JUDr. Stanislava Vohradská 
 

ADVOKÁT 
 

Husovo náměstí čp. 193 
 253 01 Hostivice 

(v areálu zámeckého dvora, vstup branou  
zleva od budovy Městského úřadu Hostivice) 

 

Tel./Fax: 220 923 129 
e-mail: ak@vohradska.cz 

 
 

 
 

 
 

VZORKOVÁ PRODEJNA 
FIRMY HITRA 

 

RATANOVÝ 
NÁBYTEK 

 

 Otevřeno: PO, ÚT, ST: 10 - 18 
   ČT: 10 - 21 
  PÁ: 10 - 18 
  SO: 8 - 12  

 

Čsl. armády 1052, 253 01 Hostivice 
 

�/fax: 220 981 768 
e-mail: tomfabian@volny.cz 

skype ratanhostivice 
1 % z prodeje putuje na charitu 

 
 

 
 

 

AUTOSERVIS  VRÁNA 

                        
 

          
Masarykova 295, Rudná 252 19 

www.autovrana.com, e-mail: auto.vrana@tiscali.cz 
Tel./fax : 311 670 198, Mobil : 603 117 059 

Provozní doba: Po – Pá  8 – 12  13 – 17 

  • Kompletní servis vozů všech značek 

  • Pravidelná údržba a servis firem. vozidel (osobních i dodávek 
do 2,5t) 

  • Preventivní prohlídky, kontroly brzd, tlumičů a paliv.soustav 

  • Zajištění karosář. a lakýr. prací, oprav autoelektriky, výměny pneu 

  • Ruční mytí vozidel, prodej a montáž tažných zařízení 

  • Prodej originálních náhradních dílů a příslušenství 
  • Opravy a montáž výfuků, výměny olejů a náplní 

  • Měření geometrie vozidel, opravy náprav 

  • Výměny svíček, ložisek, spojek 

  • Generální opravy motorů 

  • Příprava a zajištění STK + Emise 

 
 

Nabízím 

HLÍDÁNÍ D ĚTÍ 
otevřeno i přes prázdniny 

Simona Černá 
 

����775 122 756 
 

 

SEWO s.r.o.SEWO s.r.o.SEWO s.r.o.SEWO s.r.o.    
 

Litovická 1233, 25301 Hostivice 
 

Nabízíme èištìní interiérù osobních aut 

na telefonické objednání 

Po-Pá 8-17 hod 
 

����724 576 574 
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PREX a.s., Čsl.armády 16,253 01 Hostivice 

 

Přijme:  
 

• Asistentku obchodního námìstka 
Odbyt a nákup plastù v�oboru recyklace plastù 
 
Požadujeme: komunikativnost - práce s počítačem 
                       aktivní znalost němčiny(příp.angličtiny) 
Nabízíme: - motivující finanční ohodnocení , zajímavá práce,stravenky 
Pracoviště: Hostivice-dobré spojení MHD metro Zličín,Bílá Hora 
Vzdělání: Úplné střední s maturitou 
Pracovní poměr: plný úvazek 
Nástup:ihned 
Strukturovaný životopis prosíme zasílat na emailovou adresu  : petru@prex.cz 

       

• Dìlníky do plastikáøské výroby –  zauèení 
Obsluha recyklačních linek 
Pracovní poměr: plný úvazek 
Pracovní doba :3 směnný provoz 
Pracoviště: Hostivice-dobré spojení MHD metro Zličín,Bílá Hora 
 
Kontaktni osoba: Hašek Václav tel.602328783 

  František Petrů tel. 603460508 
  E-mail:prex@prex.cz 
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• Tesaøské konstrukce 

• Pokrývaèské práce 

• Klempíøské práce 

• Montáā støešních oken 

• Montáā okapových systémù Lindab  

• Kompletní rekonstrukce støech 

• Izolace plochých støech 
 

Moānost dodávek veškerých materiálù 
 s dopravou i odvozem suti 

 

PETR SKÁLA 
 

Na Pískách 527, 253 01 Hostivice  
����777 317 762 

 
 

 

TRUHLÁØSTVÍ 
domovní údrāba 

 
 

zasklívání 
výroba a opravy oken a dveří 

pvc, parkety, plovoucí podlahy 
lakování pro interiéry i exteriéry 

výroba nábytku 
podlahy 

 
Miloslav Souèek 

Potoèní 42, Hostivice 
miloslav.soucek@seznam.cz 

 

�603 415 493 
 
 
 

 
 

�    Malování 

�    Zateplování fasád 

�    Nátìry fasád 

�    Zednické práce 

�    Stìrkování omítek 

�    Rekonstrukce 

�    Sádrokartony 

�    Stavební práce 
 

Nástøiky vysokotlakým zaøízením-technikou 
 

TOMÁŠ HÁJEKTOMÁŠ HÁJEKTOMÁŠ HÁJEKTOMÁŠ HÁJEK    
 

Školská 1153, 253 01 Hostivice 
tel./fax: 220 981 523, ���� 608 728 719 

E-mail: tomashajek.cz@seznam.cz 
    

    

    

    

    

Firma NZT, s.r.o.Firma NZT, s.r.o.Firma NZT, s.r.o.Firma NZT, s.r.o.    
Cihláøská 339, HostiviceCihláøská 339, HostiviceCihláøská 339, HostiviceCihláøská 339, Hostivice����220 980 500 220 980 500 220 980 500 220 980 500     

����/fax 220 981 505 /fax 220 981 505 /fax 220 981 505 /fax 220 981 505 �603 851 105603 851 105603 851 105603 851 105    

 http:/www.abc-strechy.cz 
e-mail: nzt.strechy@seznam.cz 

 

   nabízí: 
 

� Støešní krytinu Bramac, KM Beta  
� Støešní systém Gutta (dovoz Švýcarsko)         
� Pálenou krytinu Meindl, Tondach, Jirèany 
� Støešní okna VELUX, PRIMA FENESTRA 
� Lehké støešní krytiny Gutta, Ondusteel, šindele IKO 
� Izolaèní pásy Dehtochema, Vedag, Bitumat 
� Klempíøské plechy (Cu, TiZn, pozink) 
� Klempíøské výrobky - ālaby, svody, háky, atd. 
� Isolace - ORSIL, ISOVER, ROCKWOOL 
� Cement, vápno, štuk, maltové smìsi 
� Maltové smìsi KNAUF, SAKRET 
 

   stavební èinnost:  
 

� Tesaøské, klempíøské a pokrývaèské práce 
� Rekonstrukce domù, stavby na klíè 
� Pùdní izolace a vestavby - sádrokartony   
� Výmìna propan-butanu 
 

otevøeno: Po - Pá:  7 - 16 hod.
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